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امروز تکیه بدخواهان ایران 
و اسلام به جنگ نرم است
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اتحادیه اروپا: به توافق نهایی در وین خیلی 
نزدیک هستیم

ســوتیتر: سخنگوی مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با اشاره به اینکه مذاکرات درباره 
ازســرگیری اجرای برجام همچنان جریان دارد، تصریح کرد: به توافق نهایی خیلی نزدیک 

هستیم
پیتر استانو  روز سه شنبه در نشست خبری از بروکسل افزود که دستیابی به توافق نهایی از 

اجرای کامل برجام اطمینان حاصل می کند اما هنوز به خط پایان نرسیده ایم.
وی خاطر نشــان کرد که هنوز برای تلاش های آخر در راستای از سرگیری اجرای برجام 
فرصت باقی مانده و »به همین خاطر نماینده عالی )جوسپ بورل( و تیم او در تلاش هستند 

تا مذاکرات وین را به جمع بندی برسانند«
سخنگوی مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا تصریح کرد که جوسپ بورل »نهایت 
تلاش خــود را می کند تا اطمینان حاصل کند که به اجرای کامل این توافق بســیار مهم 

برگردیم«
وی در خصــوص اقدامات جبرانی ایران در پی تصویب قطعنامه ضد ایرانی شــورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی هم گفت: »ما نگران هستیم و به همین خاطر است که باید 

به اجرای کامل برجام برگردیم.«
اســتانو گفت: »تنها زمانی که تعهدات به طور کامل اجرا شود، زمانی که فعالیته های اتمی 
ایران 100 درصد تحت نظر باشــد و مشــارکت کنندگان تعهدات خود را تحت برجام اجرا 

کنند این توافق به طور کامل فعال می شود«
اســتانو در پاسخ به این سئوال که مانع رسیدن به توافق نهایی از ناحیه ایران چیست گفت 
که اتحادیه اروپا درباره موضع طرف های مشارکت کننده در گفت وگوها اظهارنظر نمی کند. 
»مــا بعنوان هماهنگ کننده تمام تلاش خود را به کار می بندیم تا به مشــارکت کنندگان 
کمــک کنیم که به توافق برســند و اطمینان حاصل کنیم که برجام بــه طور کامل اجرا 
می شود. اما این یک روند دیپلماتیک است و ما درباره محتوای گفت وگوها نظر نمی دهیم.«

مذاکرات وین پس از ماه ها گفت وگوهای فشرده، از ۲0 اسفند 1۴00 به دلیل تعصبات غلط 
و تعلل در تصمیم گیری ایالات متحده آمریکا برای جبران اقدامات غیرقانونی این کشور در 

قبال ایران و برجام، به یک وضعیت بن بست کشیده شده است.
دولت جو بایدن که مدعی رویکرد دیپلماسی در قبال ایران و تلاش برای بازگشت به برجام 

است، تاکنون گامی در جهت نشان دادن حسن نیت خود برنداشته است.
قریب به اتفاق کشــورهای مشــارکت کننده در گفت  وگوها، خواهان جمع بندی سریع تر 
مذاکرات هســتند اما دســتیابی به توافــق نهایی در انتظار تصمیمات سیاســی آمریکا در 

خصوص چند موضوع باقی مانده مهم و کلیدی است.
جمهوری اسلامی ایران همواره تاکید کرده که برای رسیدن به توافقی خوب، قوی و پایدار 

در صورتی که طرف های غربی واقع بین باشند آمادگی دارد.
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشــورمان در تماس تلفنی اخیر با جوسپ بورل 
تاکید کرد: تهران از مذاکره منطقی و مبتنی بر نتیجه همواره اســتقبال کرده است اما برای 
رســیدن به توافق خوب و پایدار ضروری اســت طرف مقابل رفتارهای دوگانه و متناقض 

خود را کنار بگذارد.
وی افزود: ایران هیچ گاه از میز مذاکره فاصله نگرفته است به همین دلیل همواره در گفت 
وگوها ابتکارات مهمی را برای رســیدن به توافق مطلوب ارائه کــرده ایم اما باید مذاکره 

نتیجه بخش باشد.

امیدوارم پرونده ایران بار دیگر به شورای 
امنیت نرود

داریوش قنبری گفت: فراموش نکنیم که مکانیزم ماشه در برجام پیش بینی شده است و هر 
یک از امضاکنندگان برجام می توانند درخواست بازگشت شرایط به قبل از برجام را بدهند.

گروه سیاست نامه نیوز: یک ســال از انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم می گذرد و حدود 
10ماه اســت که دولت فعالیت خود را آغاز کرده اســت. به این بهانــه نگاهی بر عملکرد 

دستگاه دیپلماسی دولت سیزدهم تا اینجای کار خواهیم داشت.
دایورش قنبری، فعال و تحلیلگر سیاسی، درباره این موضوع به »نامه نیوز« گفت: »برخلاف 
آنچه در همین اســفند پارسال تصور می شــد، امروز وضعیت مذاکرات قدری مبهم است و 
دورنمای مثبتی از آن به چشم نمی خورد. از سوی دیگر ما نتوانستیم پس از به وجود آمدن 
بحران اوکراین از فرصت به وجود آمده به درســتی استفاده کنیم. در شرایطی که اروپایی ها 
نیاز به نفت داشــتند و روابط شان با روسیه به مشکل برخورده بود، ما می توانستیم امتیازات 

خوبی از غربی ها بگیریم اما نشد«.
او ادامه داد: »در ادامه با آژانس هم به مشــکلاتی برخوردیم و گرچه گزارش اخیر آژانس 
هدفمنــد بود اما به هر روی اگر ما درصدد حل مشــکل برنیاییم، باتوجه به قطعنامه اخیر 
شورای حکام می تواند در پیشبرد اقدامات احتمالی غربی ها مؤثر باشد. گفته می شود غربی ها 
نمی توانند بار دیگر پرونده ایران را به شورای امنیت ببرند زیرا چین و روسیه وتو می کنند اما 
فراموش نکنیم که مکانیزم ماشه در برجام پیش بینی شده است و هر یک از امضاکنندگان 
برجام می توانند درخواست بازگشت شرایط به قبل از برجام را بدهند که در آن صورت حق 
وتو هم کارساز نخواهد بود و دوباره قطعنامه های شورای امنیت بازگردانده می شود؛ بنابراین 
دولت سیزدهم باید به شدت مراقب باشد که پرونده ایران بار دیگر به شورای امنیت نرود و 
ما هم امیدواریم که این اتفاق رخ ندهد زیرا در آن صورت تحریم های سازمان ملل علیه ما 

فعال می شود؛ حال آنکه اکنون تحریم های یک جانبه آمریکا وجود دارد«.
این فعال سیاســی درباره عملکرد منطقه دستگاه دیپلماسی دولت هم بیان کرد: »به نظرم 
ســطح ارتباط با همسایگان نســبت به دولت قبل تفاوت چندانی نکرده است. می بینیم که 
هنوز مذاکره با عربســتان به نتیجه نرســیده و روابط ایران و عراق هم به گرمی گذشــته 
نیســت. البته تلاش هایی صورت گرفته اما اینکه نتایجش چگونه اســت یا چگونه خواهد 

شد، بحث دیگری است«.
او درخصوص ارتباطات ایران با کشورهای شرقی هم اظهار کرد: »نباید از این واقعیت عبور 
کرد که در دولت آقای رئیســی روابط ایران با دو کشور روسیه و چین تقویت شد. در دولت 
قبل نوعی بدبینی به ارتباط با این دو کشور وجود داشت که دولت کنونی این نگاه را تغییر 

داد. در حوزه آسیای مرکزی هم دولت توانست ارتباطات تازه ای بگیرد«.
قنبری در پایان درباره عضویت ایران در پیمان شــانگهای گفــت: »برای عضویت ایران 
در پیمان شــانگهای در دولت قبل هــم اقداماتی رخ داده بود اما به هــر حال نباید انکار 
کرد که دولت کنونی نقش برجســته ای در عضویت ما در شــانگهای داشت اما مسئله این 
اســت که تا وقتی بحران هایمان را غربی ها حل نکنیم و تحریم ها برداشــته نشودو البته تا 
زمانی که FATF را نپذیرفته ایم، نمی توانیم از بســتر شــانگهای هم استفاده کنیم زیرا در 
شــانگهای می توان با کشــورهای مختلف ارتباط گرفت اما تا وقتی این موانع رفع نشده، 

ارتباط اقتصادی سازنده ای برقرار نمی شود«.

رهبر انقلاب در دیدار دست اندرکاران کنگره شهدای جامعه عشایری کشور؛

امروز تکیه بدخواهان ایران و اسلام به جنگ نرم است
به گزارش روزنامه صبح امروز به نقل از سایت 
بیانات رهبر انقلاب اسلامی   ،khamenei.ir
در دیدار دست اندرکاران کنگره ملی شهدای 
عشایر که ۲۲ خرداد 1۴01 برگزار شده بود، 
صبح امروز در محل برگزاری این همایش در 
شهرکرد منتشر شد.حضرت آیت الله خامنه ای 
در این دیدار با اشــاره به تعبیر امام بزرگوار 
از عشــایر به عنوان ذخایر کشــور، برگزاری 
این کنگره را فرصتی مناســب برای توجه و 
آشنایی مردم با عشایر دانستند و گفتند: امروز 
تکیه بدخواهان ایران و اســلام به جنگ نرم 
است بنابراین همه آحاد ملت از جمله عشایر 
به امور و تولیدات فرهنگــی نیاز دارند البته 
در کار فرهنگــی همچون تولید فیلم و کتاب 
بایــد بازخورد و تأثیر تولیــدات مورد توجه و 

اندازه گیری قرار بگیرد.
بسم الله الرّحمن الرّحیم

و الحمدلله ربّ العالمین و الصّلاة و السّــلام 
علی ســیّدنا محمّد و آله الطّاهرین سیّما بقیّة 

الله فی الارضین.
خیلی خوش آمدید بــرادران عزیز، خواهران 
عزیز، عشــایر عزیز و گرامی سرتاسر کشور. 
ولادت حضرت ثامن الحجج )سلام الله علیه( 
را به همه ی شــما تبریک عــرض میکنم و 
از اینکــه این کنگره را، این بزرگداشــت را 
تشــکیل میدهید صمیمانه از شــما تشــکّر 
میکنم؛ کارتان بســیار کار خوبی است، کار 
درســتی است. این بزرگداشــتی که تشکیل 
میدهید و این جلســه ی ما یک فرصتی هم 
هست که توجّه و نظر عموم مردم کشور را به 
عشایر جلب کند. امام فرمودند عشایر ذخایر 
انقلابند، ذخایر کشورند. مردم نباید فراموش 
کنند کــه ما یک مجموعه هــای باارزش از 
عشایر داریم که اینها ذخیره ی کشورند؛ این 
باید دائماً به یاد مردم بیاید. یکی از فواید این 
دیدار امروز ما و جلســه ای که شما در زمان 
خودش خواهید داشت، همین است که ملتّ 
ایران را با عشایر و ارزش عشایر آشنا میکند.

من یک مختصری راجع به عشایر میخواهم 
عرض کنم، لکن قبــل از آن به بیانات این 
برادران اشــاره میکنم. بیانات خوبی اســت؛ 
این فعّالیّتهایی که هر دو برادر ذکر کردند در 
مورد این کنگره یا بزرگداشتهای این بیست 
ســال، خب کارهای باارزشی است. من هم 
اینجــا در این راهرو نگاه کردم این تصویری 
را کــه از فعّالیّتها انجام گرفته و با دقّت همه 
را دیدم؛ کارهای خوبی انجام گرفته. این سه 
رویکردی هم که ایشان ذکر کردند، هر سه 
رویکرد مهم است، منتها یک نکته ای وجود 
دارد و آن این اســت که شما وقتی جهیزیّه 
میدهید به یک خانواده ای، خب این جهیزیّه 
به دســت او میرسد و اســتفاده میکند، شما 
هم میفهمید که اســتفاده کرده اند؛ نقد است؛ 
حتّــی آنچه به این نقدی هم نیســت، مثلًا 
فرض کنید مثل کاشــت نهال، خب نهال را 
میکارید ــ مــن تصویرهایش را اینجا دیدم 
ــ بعد از دو ســال، پنج سال، ده سال، اینها 
سربلند میشوند و یک جنگل، یک باغستان، 
یک فضای سبزی را به وجود می آورند؛ این 
را هم شــما به چشــمتان می بینید اثرش را. 
کار فرهنگی چطور؟ خب شــما کتاب تهیّه 
کردید، فیلم تهیّه کردید؛ خروجی این کتاب 

شما و این فیلم شما چه شد؟ این مهم است؛ 
این دیگر به آن آســانی نیست؛ دشواری  کار 
فرهنگی همین اســت؛ مشکل کار فرهنگی 
همین اســت که شما با کمّیّت و با کار مادّی 
نمیتوانید نتیجه ی آن را قطعی بدانید. کتاب 
را انسان چاپ میکند، ممکن است این کتاب 
را صد نفر بخوانند، ممکن اســت ده هزار نفر 
بخوانند؛ ممکن اســت همــه ی چاپ اوّلش 
هم فروش نرود، ممکن اســت به صد چاپ 
هم برسد؛ چه کارش میکنید؟ چه جور عمل 
میکنید که این کار فرهنگی به نتیجه برسد؟

ما امروز در همه ی آحاد ملتّ ایران، از جمله 
در عشایر، بیش از همه  چیز به کار فرهنگی 
احتیاج داریم. دشــمن ملتّ ایران، دشــمن 
اســلام، دشــمن کشور، دشــمن جمهوری 
اســلامی، تکیه اش امروز به جنگ نرم است 
که حالا من بعداً  شــاید یک اشاره ای کردم. 
غرض، دوستانی که دست اندرکار مسائل این 
جور بزرگداشتها هستند و به کار فرهنگی هم 
توجّه دارند، به این نکته ای که عرض کردیم 
توجّه داشته باشند: بازخورد کار شما چه شد؟ 
خروجی کار شــماها چه شــد؟ تأثیراتش در 

جامعه ی عشایری چه اندازه است؟
قشــرهای  باوفاترین  جــزو  ایران  عشــایر 
ملتّ ایراننــد. اینکه عــرض میکنیم »جزو 
باوفاترین«، از روی سلیقه و حدس نیست؛ با 
توجّه به اتفّاقاتی اســت که در کشور افتاده و 
ما میدانیم. هم در تاریخ نزدیک خودمان، هم 
در تاریخ این دویست ســیصد سال گذشته، 
داســتانها وجود دارد از تلاشی که خارجی ها 
و مخصوصاً انگلیسی ها کردند برای نفوذ در 
عشــایر؛ کارهای عجیــب و غریبی که حالا 
اگــر وقت بود و مجال بود و انســان اینها را 
میگفت، بد نبــود؛ باید در کتابهــا بخوانید. 
خارجی ها تلاش کردند بــرای اینکه بتوانند 
در عشــایر نفوذ کنند و آنها را به یک شکلی 
وادار به خیانت به کشورشــان بکنند ــ حالا 
به شــکلهای مختلفی؛ با تجزیــه، با جنگ 
داخلــی، با انواع و اقســام کارهای گوناگون 
ــــ امّا نتوانســتند آنها را به آن ســمتی که 
خودشــان میخواهند سوق بدهند و بکشانند؛ 
این »باوفاترین هــا« و »جزو وفادارترین ها« 

که عرض میکنیم، به خاطر این است.
در همین دوران اخیــر، یعنی دوران انقلاب، 
دوران دفــاع مقدّس و دوران بعــد از دفاع 
مقدّس هم عشــایر امتحانهــای خوبی پس 
دادند؛ همین که در بین جامعه ی عشــایری 
بیش از یازده هزار ]نفــر از این[ جمعیّت به 
شهادت میرســند، این خیلی مهم است. این 
جور نبود که همه ی عشایر ما لب مرز باشند، 
مورد تهدید باشند؛ البتّه بعضی لب مرز بودند 
و بلافاصله در دفاع مقدّس مورد تهدید قرار 
گرفتند، امّا بعضی هم نه، وسط کشور بودند و 
تهدید مستقیمی متوجّه اینها نبود، امّا در عین 
حال به سمت میدانهای دفاع مقدّس شتافتند 

و دفاع کردند و تلاش کردند و کار کردند.
چه عاملی موجب شــد که عشایر کشور ما با 
اینکه قومیّتهایشان مختلف است، زبانهایشان 
مختلف اســت، این جور کنار هم باِیستند و 
در خدمت اســلام قرار بگیرنــد، در خدمت 
کشور قرار بگیرند؟ این نخ تسبیح، چه چیزی 
بود؟ دین و دینداری بود. دین، عامل وحدت 

است، عامل پیشــرفت است، عامل فداکاری 
و ازخودگذشتگی اســت؛ عامل دین، عشایر 
را وادار کرد کــه این جور در میدانها در کنار 
هم باشند؛ نگذاشت این تنوّعهای قومیّتی و 
امثــال اینها بین اینها جدایی به وجود بیاورد، 
اختلاف بــه وجود بیاورد؛ دیــن یک چنین 

تأثیری دارد.
امام راحل بزرگوار ما هم با اســتفاده از همین 
عامل توانســت این انقلاب عظیم را به وجود 
بیــاورد و به پیروزی برســاند و بعد از پیروزیِ 
انقلاب توانســت با همین عامل کشور را حفظ 
کند. اگر عامل دین نبود، انقلاب پیروز نمیشد؛ 
مطمئن باشــید. هیچ عامل دیگــری قادر نبود 
ایــن جوانهایی را که با دســت خالی می آمدند 
به خیابانهــا و در مقابل گلوله، در مقابل تفنگ 
سینه سپر میکردند، بیاورد در این میدان دشوار 
و ســخت؛ هیچ عامــل دیگری نمیتوانســت؛ 
ایمان دینی اینها را آورد. امام از این اســتفاده 
کرد برای اینکه این انقلاب به پیروزی برســد، 
بعد هم از عامل ایمان مردم استفاده کرد برای 
اینکه این کشور را مصونیّت ببخشد. این کشور، 
بعــد از انقلاب، مورد طمع قــرار گرفت، به آن 
طمع کردند. این جور نبود که ناگهان به کلهّ ی 
خــود صدّام بزند که بلند بشــود ]بیاید[؛ نخیر، 
تحریکــش کردند، وادارش کردنــد، به او امید 
دادند، به او وعده دادند، به وعده شان هم عمل 
کردند؛ به او پول دادند، ســلاح دادند، نقشه ی 
جنگــی دادند برای اینکه بیاید. غرض این نبود 
که بیاید یک قسمتی از کشور را جدا کند؛ غرض 
این بود که بیاید با جدا کردن یک بخشــی از 
کشور یا با انواع روشهای دیگر، انقلاب اسلامی 
را از بیــن ببرد؛ هدف این بود. آمریکا پشــتش 
بود، انگلیس پشــتش بود، فرانسه پشتش بود، 
دولتهای مرتجع پشــتش بودند و هر کســی 
دنباله روِ اینها بود؛ اینها همه آمدند میخواســتند 
کشور را تکّه پاره کنند، اینها میخواستند کشور را 
برگردانند زیر سلطه ی آمریکا، اینها میخواستند 
ملتّ ایران را اســیر کنند، امام نگذاشت؛ با چه 
وسیله ای؟ با وسیله ی دین؛ دین این جور است؛ 

ایمان دینی یک چنین تأثیری دارد.
شهدای شــما هم یک مظهر زیبا و باشکوهی 
هســتند از همین ایمان دینی. این یازده هزار 
شــهیدی که شــما دادید، اینها در واقع دارند 
تأثیر ایمان دینی را نشــان میدهند. این جوان 
میتوانست در خانه ی خودش، زندگی خودش، 
در محیط خودش، پیش پــدر و مادر خودش، 
پیش همســر خودش، پیش بچّه های خودش 
بماند، از لــذّات زندگی بهره مند بشــود ــ به 
همان مقداری که ممکن است ــ امّا این کار را 
نکرد، همه را رها کرد؛ فرزند عزیز را رها کرد، 
همســر عزیز را رها کرد، پدر و مادر دلباخته ی 
خودش را رها کرد رفت؛ برای چه؟ این انگیزه 
چــه بود؟ انگیزه  دین بود؛ حالا یا رزمنده بود و 
برگشت، یا جانباز شد، یا شهید شد. پدر و مادر 
او هم که توانستند این مصیبت را، این سختی 
را، این آتش دل را خاموش کنند، تســلّا پیدا 

کنند، به برکت دین بود، ]اثر[ دین بود.
یک دوســت ما پســرش در تصادف از بین 
رفتــه بود، یک قدری ناراحت بود؛ پدر ســه 
شــهید آنجا بود، من گفتم شما یک پسرت 
رفته، این آقا ســه پســرش رفته؛ گفت آقا، 
پســرهای این ]آقا[ شهید شــدند، این غصّه 

ندارد! ببینید، حرف درســتی هم هست. بله، 
سوزش دل هســت ــ این جُرحی که بر دل 
پدر و مادر وارد میشــود قابل انکار نیست ــ 
امّا خانواده های شهدا تسلّا پیدا میکنند، صبر 
میکنند، چون میدانند که این جوانشان پیش 
خدا اســت، زنده است؛ با خدا معامله میکنند. 
ٰ  مِنَ المُؤمِنینَ انَفُسَــهُم وَ  ری انَِّ الَلهَ اشــتَ
امَوالهَُم باَِنَّ لهَُمُ الجَنَّةَ یُقاتلِونَ فی سَبیلِ الَلهِ 
فَیَقتُلونَ وَ یُقتَلون؛ هر دویش اجر دارد: هم از 
دشــمن تلفات بگیرید اجر دارد، هم خودتان 
به دست دشمن کشته بشوید اجر دارد. اینها 
با خــدا معامله کردند؛ هــم آن جوان با خدا 
معامله کرد، هم این پدر و مادر و همســر با 
خدا معامله کردند. عامل دین را نباید در این 

قضیّه فراموش کرد.
خب حالا بعضی ها در تحلیل های گوناگونی که 
میکنند، ]میگویند[ این جوان رفت از مرزهای 
کشورش حراســت کند، امنیّت را ایجاد کند. 
خب بله، معلوم اســت؛ امنیّت کشور، مصونیّت 
کشور، ناشی از همین فداکاری ها است، ناشی 
از همین شهادتها و جانباز شدن ها و مبارزه ها 
و درگیری ها است؛ شکّی در این نیست که این 
موجب امنیّت کشور است، امّا انگیزه ی او دین 
بود، خدا بــود؛ انگیزه ی او را نباید به چیزهای 
کمتر از دین فرو کاســت و تقلیل داد. در واقع 
اینها برای خدا حرکــت کردند، برای خدا کار 
کردند و عزّت شهدا هم به خاطر همین است؛ 
عزّت شهدا هم به خاطر همین است. خب حالا 
بعضی ها هستند که با دین سر و کاری ندارند، 
این شــهادتها را هم نمیتوانند انکار کنند، ]لذا[ 
در انگیزه ها دست میبرند. و یکی از مهم ترین 
ابعاد جنگ نرم دشــمن همین اســت که این 
انگیزه ی دین را ــ که مهم ترین انگیزه است، 
بالاترین انگیزه است ــ در بین مردم خاموش 

کنند یا تضعیف کنند.
امروز هر کاری در کشــور علیه ســنّت های 
دینی و مقدّســات دینی انجــام بگیرد، یک 
ممکن  پشتش هســت؛  سیاســی  انگیزه ی 
اســت خود طرف نداند، امّا هســت و به این 
راه کشــانده شــده. تضعیف دین، تضعیف 
ســنّت های دینــی، تضعیف شــعائر دینی و 
مناســک دینی، زیر ســؤال بردن اینها، غیر 
منطقی جلوه دادن اینها، همه چیزهایی است 
که دشمن از اینها استفاده میکند؛ حالا ممکن 
است این کسی که ]این[ کار را انجام میدهد 
نداند، توجّه نداشته باشد؛ بله، گاهی بعضی ها 

از روی غفلت یک حرکتی انجام میدهند.
امروز ســعی دشــمن این اســت که ایمان 
دینی را تضعیف کنــد، امید را تضعیف کند، 
خوش بینی به آینده و به مدیریّت کشــور را 
تضعیف کند؛ اینها چیزهایی اســت که روی 
آن دارنــد برنامه ریــزی میکننــد، روی آن 
برنامه ریزی میشــود. ]مثلًا[ چه کار کنند که 
عقیده ی مردم این بشود که آینده ای ندارند، 
آینده بن بست اســت و در کوچه ی بن بست 
قــرار دارد؛ روی این برنامه ریــزی میکنند، 
برنامه ســازی میکننــد، در فضای مجازی و 
گاهی متأسّــفانه در فضاهای رسمیِ خودِ ما 
اینها را بین مــردم جوری پخش میکنند که 
مردم به این نتیجه برسند که راه ها بن بست 
است، راه ها خطا است یا به این نتیجه برسند 
که مســئولین کشــور، مدیریّت کشور، بلد 

نیســتند کشور را اداره کنند. این همه زحمت 
دارد کشیده میشود، این همه تلاش میشود، 
در مقابلِ این تلاشــها ایــن جوری ]برخورد 
میشود[. حالا فرض بفرمایید، مِن باب مثال 
نیروی انتظامی کشور مثلًا یک تعدادی دزد 
را ظرف ۴8 ســاعت بعد از دزدی دســتگیر 
میکنند؛ خب باید تشــویق بشــوند، ]امّا[ در 
رسانه ی ملیّ خود ما جوری حرف زده میشود 
که به جای تشــویق، کأنهّ سرزنش میشوند! 
عمدی که نیســت ــ مسلمّ است که عمدی 
نیست ــ امّا غفلت است؛ این غفلتها به سود 
دشــمن تمام میشود. هر کسی که مردم را از 
آینده ناامید کند برای دشمن دارد کار میکند؛ 
چه بداند، چه نداند. هر کسی ایمانهای مردم 
را تضعیــف کند به ســود دشــمن دارد کار 
میکند؛ چه بداند، چه نداند. هر کسی مردم را 
نسبت به فعّالیّت و تلاش و برنامه ریزی های 
مسئولین کشور بی اعتقاد و بدبین بکند، دارد 
به سود دشمن کار میکند؛ چه بداند، چه نداند.

مسئولین بســیج هم که در زمینه ی مسائل 
عشایر کار میکنند، ]کارشــان[ کارِ باارزشی 
اســت. این کارهایی که دوستان ذکر کردند، 
نمونه هایش را اینجا ما مشــاهده کردیم در 
تصویرها؛ ایــن کارها را دنبــال بکنید، این 
کارها باارزش است. امّا مسئولش فقط بسیج 
نیســت؛ بســیج یک محدودیّتی دارد، یک 
امکانات محــدودی دارد، به قــدر امکانات 
خودش تلاش میکند. همه ی مسئولین کشور 
باید  باید تلاش کننــد، مســئولین ذی ربط 
مشکلات عشایر را شناســایی کنند، اینها را 
برطرف کنند و همین  طور که عرض کردم، 
بالخصوص روی مشکلات فرهنگی باید فکر 
کنند، کار کننــد، برنامه ریزی کنند، برنامه ی 

درست ان شاءالله انجام بگیرد.
امیدواریم ان شــاءالله خدای متعال شــماها را 
توفیق بدهد، درجات شــهدای عزیز شــما را 
عالی کند. شهدای شما و همه ی شهدای کشور 
کسانی هستند که به ماها یاد دادند باید امیدوار 
بود؛ یعنی رزمندگان ما در شرایطی وارد میدان 
رزم شــدند که واقعاً به حسب محاسبات عادّی 
هیــچ امیدی به پیروزی نبود؛ واقعاً  هیچ امیدی 
بــه پیروزی نبود. روز ســوّم یا چهارمِ شــروعِ 
حمله ی صدّام بود که خبرها از دزفول و اهواز و 
مانند اینها پشــت  سر هم میرسید؛ بنده رفتم از 
امام اجازه گرفتم، گفتم میروم آنجا شاید بتوانم 
نیرو جذب کنم، یقین داشــتم ــ تقریباً یقین، 
شبیه یقین ــ که برگشتی در کار نیست؛ رفتیم 
آنجا با این توهّــم که اصلًا امکان ندارد کاری 
انجام داد. خب شــما ملاحظه کردید جمهوری 
اســلامی، جوانهای ما، فرماندهی امام بزرگوار 
جــوری عمل کرد که این دفاع مقدّس با عزّت 
مطلق جمهوری اســلامی تمام شــد، دشمن 
منکوب شــد، بینی اش به خاک مالیده شد. این 
امیــد را رزمندگان ما دادنــد؛ یعنی در همه ی 
شــرایط، حتّی شرایطی مثل شرایط اوّل جنگ، 
بایستی انسان امیدوار باشد به کمک الهی و به 
همّت خودش. ان شاءالله خداوند متعال با شماها 
بر طبق همین امیدها رفتار کند، توفیقتان بدهد، 
کمکتان کند، بتوانید ان شــاءالله از تلاشی که 
انجام میدهید نتایج مطلوب را بگیرید. ســلام 
ما را هم به همه ی عشایر کشور که شما اینجا 

نماینده هایشان هستید برسانید.
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ثبتی  طرقبه  شــاندیز تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقای محمد حسن امیری فرزند حبیب الله در مورد تقاضا و انتقال 
از محل مالکیت مالک خود متقاضی نســبت به مالکیت ســه دانگ مشاع از  ششدانگ یک باب  منزل به مساحت 67 /۲35 متر 
مربع قســمتی از پلاک ۲5 فرعی از1- اصلی واقع در خراســان رضوی بخش 06 مشــهد حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز محرز 
گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین 
نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه محلی وکثیرالانتشــار در شهرها منتشر و در روستاها 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رســید اخذ 
نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در 
صورتــی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت. م.الف 719 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/۴/1. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/۴/15
 حسن ابوترابی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز

511/2ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 و برابر رای شماره 1۴0160306006000875  هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم فاطمه درودگر قلعه 
نی فرزند علی اصغر به شــماره شناســنامه  06900۲6609 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 66/8۴ متر مربع 
) شــصت و شــش و هشتاد و چهار صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ  18۲ متصل به 31 فرعی از اراضی خرایه پلاک 1۲7 اصلی دهستان اربعه واقع در 
خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از ورثه مالکین رسمی قربانعلی و بانو ماندگار فخارزاده  محرز گردیده 
است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ 

انتشار نوبت اول: 1۴01/3/16. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/۴/1
سید امین موسوی ـ رئیس اداره ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/3ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . نظر به 
دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/۲0 و برابر رای شماره 
1۴00603060060008۴8  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای میثم خادمیان خور فرزند صمد به شماره شناسنامه  0690۲۴36۴۲ صادره از تربت حیدریه  نسبت به ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 16/۴0 متر مربع ) شانزده و چهل صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ 5 فرعی از پلاک 33۴5  اصلی واقع در 
خراسان رضوی بخش یک شهر حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از مالکیت رسمی متقاضی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند 

مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/3/16. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/۴/1
سید امین موسوی ـ رئیس اداره ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
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نرخ سود وام ودیعه مسکن ۱۳ درصد شد

آرامش به بازار شوینده برگشت

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به آمادگی اتحادیه 
مشاوران املاک برای اجرای مصوبه سران قوا 
گفت: مالکان به مســتأجران کمک کنند تا این 

شرایط سخت پشت سر گذاشته شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی اظهار 
کرد: با مصوبه ســتاد ســران قوا، قرارداد یک 
ساله مســتأجران تمدید می شود که به موجب 
آن میــزان افزایش نرخ اجــاره بها در تهران و 
شهرهای بزرگ ۲5 درصد و در شهرهای دیگر 
۲0 درصد خواهد بــود.وی در خصوص تفاوت 
مصوبه ســتاد کرونا طی ۲ سال اخیر با مصوبه 
اخیر شورای هماهنگی ســران قوا، افزود: این 
مصوبات تفــاوت زیادی نــدارد، ولی ضمانت 
اجرایی آن دســتگاه قضائی اســت البته بسته 
جدیــدی هم هســت که این هفتــه در دولت 
مطرح می شــود که قطعاً می توند به مستأجران 

کمک کند.وی ادامه داد: کد رهگیری و سامانه 
رهگیری بــه وزارت راه و شهرســازی منتقل 
شــده و از این پس همه معامــلات باید با کد 
رهگیری ثبت شــود تا قابل پیگیری باشد.وزیر 
راه و شهرســازی با تاکید بر این که ثبت نشدن 
اجــاره نامه برای تمدید بین موجر و مســتأجر 
تخلف اســت، تصریح کرد: اگر کد رهگیری در 
سامانه اســکان و املاک ثبت نشود خانه خالی 
محسوب می شود و بر اســاس قانون مشمول 

مالیات خواهد شد.
قاســمی با یــادآوری این که 600 هــزار واحد 
مســکونی خالی شناسایی به ســازمان مالیاتی 
معرفی شده است، اضافه کرد: به صاحبان این 
خانه ها پیامک ارســال شــد. از آنجا که ممکن 
اســت در سامانه اشتباهاتی صورت گرفته باشد 

مالکان می توانند اعتراض خود را ثبت کنند.
وی از اعتــراض 60 هزار مالک به خالی بودن 

واحدها خبــر داد و با بیان این کــه امیدواریم 
همکاری موجرین بر اجاره مســکن تأثیرگذار 
باشد، افزود: ۴0 هزار میلیارد تومان منابع مالی 
برای تسهیلات کمک ودیعه مسکن پیش بینی 
شــده که متقاضیان برای دریافــت آن باید در 

سامانه نام نویسی کنند.
وزیر راه و شهرســازی مبلغ کمــک ودیعه در 
تهران را 100 میلیون، در سایر کلانشهرها 70 
میلیون و در شــهرهای دیگر ۴0 میلیون تومان 
اعلام کرد و افزود: بر اســاس مصوبه شورای 
پول و اعتبار نرخ ســود کمک ودیعه 18 درصد 

است که 5 درصد آن شامل یارانه می شود.
وی با اشــاره بــه مصوبه شــورای هماهنگی 
اقتصادی سران قوا در خصوص تمدید خودکار 
قراردادهــای اجاره اظهار کــرد: با این مصوبه 
مســتأجران می توانند به سکونت خود در واحد 
اجاره ای ادامه دهند.قاسمی سقف افزایش اجاره 

بها را برای تهران ۲5 و سایر شهرها ۲0 درصد 
عنوان و تصریح کرد: موجران در گذشته هم با 
مستأجران همکاری می کردند و در حال حاضر 
هم به این همکاری ادامه خواهند داد؛ امیدواریم 
با این تصمیمات به بازار اجاره مســکن کمک 

کنیم.وزیر راه و شهرسازی یادآور شد: ۴0 هزار 
میلیارد تومان منابع مالی از طریق تســهیلات 
بانکی در قالب وام کمک ودیعه مســکن پیش 
بینی کرده ایم که به مستأجران متقاضی و واجد 

شرایط اعطا می شود.

در هفته هــای گذشــته اخبــاری از کاهــش 
عرضــه در بــازار شــوینده ها منتشــر شــده بــود، 
امــا رئیــس اتحادیــه عطــار و ســقط فــروش و 
عمــده فروشــان مــواد شــوینده و پــاک کننــده 
ــت،  ــش قیم ــال افزای ــد از اعم ــه بع ــت ک گف

ــن مشــکل برطــرف شــده اســت. ای
و  امــروز«  روزنامــه »صبــح  گــزارش  بــه 
ــت  ــش قیم ــث افزای ــنا، بح ــل از ایس ــه نق ب
اردیبهشــت مطــرح و  اوایــل  از  شــوینده ها 
ابتــدا بــا مخالفــت وزارت صمــت مواجــه شــد. 
حتــی در مقطعــی در شــبکه های اجتماعــی 
برگــه ای بــا عنــوان صورتجلســه انجمــن 
ــران  ــوینده، بهداشــتی و آرایشــی ای ــع ش صنای
مبنــی بــر افزایــش قیمــت 50 تــا 80 درصــدی 
ــت  ــا در نهای ــد، ام ــر ش ــوینده منتش ــواع ش ان

ــت  ــش قیم ــقف افزای ــازار س ــم ب ــتاد تنظی س
ــرد. ــلام ک ــد اع ــولات را ۲5 درص ــن محص ای

امــا در همــان مقاطعــی کــه بــا افزایــش قیمــت 
ــاری از  ــد، اخب ــت ش ــولات مخالف ــن محص ای
کاهــش عرضــه محصــولات شــوینده منتشــر 
شــد و میانــه خــرداد مــاه نیــز رئیــس انجمــن 
ــتان  ــدگان اس ــوق مصــرف کنن ــت از حق حمای
ــرد  ــد ک ــد و تاکی ــن موضــوع را تایی ــران ای ته
کــه کاهــش عرضــه بــه معنــی کاهــش تولیــد 
ــرفصل  ــه در س ــت ک ــه اس ــاع از عرض و امتن

ــد.   ــف می گنج ــای تخل ه
در ایــن رابطــه مرتضــی جعفــری در گفت وگــو 
ــدار  ــوینده را پای ــازار ش ــرایط ب ــنا، ش ــا ایس ب
توصیــف کــرد و گفــت: بعــد از تصویــب 
افزایــش قیمــت ۲5 درصــدی شــرایط پایــدار به 

ــدگان کالا  ــوینده بازگشــته و تولیدکنن ــازار ش ب
ــد. عطــش  ــل عرضــه می کنن ــه طــور کام را ب
ــازار  ــر ب ــدارد و آرامــش ب ــد هــم وجــود ن خری

ــم اســت. حاک
وی افــزود: تولیدکننــدگان قبــل از دریافــت 
مجــوز افزایــش قیمــت، بــا توجــه بــه افزایــش 
ســالانه  تــورم  و  حمــل  کرایــه  دســتمزد، 
ــا  مشــکلاتی داشــتند. امــا ســازمان حمایــت ت
دو هفتــه پیــش بــا افزایــش قیمــت محصولات 
ــر  ــال حاض ــرد و در ح ــت نک ــوینده موافق ش
کالاهــا بــا افزایــش ۲5 درصــدی قیمــت 

ــود. ــه می ش ــل عرض ــال قب ــه س ــبت ب نس
گزارش هــای میدانــی هــم تاییــد می کنــد 
کــه مشــکل کاهــش عرضــه در بــازار شــوینده 

برطــرف شــده اســت.

بخشنامه  جدید وام ازدواج اعلام شد
رئیس ســازمان امور مالیاتی در بخشنامه 
ای وام ازدواج را از استعلام مفاصا حساب 

مالیاتی مستثنی کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرگزاری تســنیم، داوود منظور رئیس 
کل سازمان امور مالیاتی در بخشنامه ای به 
ادارات کل امور مالیاتی اعلام کرد: با توجه 
بــه افزایش ســقف وام ازدواج و عبور آن 
از ۲00 میلیون تومان، این وام از شــمول 

مقررات تبصره 1 ماده 186 قانون مالیات های مستقیم مستثنی است.
بر اســاس مقررات اجرایی این ماده قانونی که توسط بانک مرکزی تعیین و از سوی سازمان 
امور مالیاتی ابلاغ شده، اشخاص حقوقی )شرکت ها( یی که خواهان دریافت تسهیلات بیش 
از 500 میلیــون تومان و حقیقی )اشــخاص( که متقاضی دریافت تســهیلات بیش از ۲00 

میلیون تومان باشند موظف به ارائه استعلام مفاصا حساب بدهی های مالیاتی هستند.
از آنجایی که در قانون بودجه سال جاری وام ازدواج 1۲0 میلیون تومان و برای زوجین ۲۴0 
میلیون تومان در نظر گرفته شــده، برخی بانک هــا اقدام به اجرای این مقررات کرده اند که 
با دستور رئیس ســازمان امور مالیاتی، استعلام مفاصا حساب بدهی مالیاتی برای وام ازدواج 

منتفی شد.

کالاهای اساسی سال ۱۴۰۱ کشور تامین شد

شــرکت بازرگانی دولتی ایران اعلام کرد: با تامین به موقع کالاهای اساســی از محل منابع 
داخلی و خارجی، میزان خرید گندم، برنج، روغن و شکر به حد مطلوبی رسیده و تا پایان سال، 

پاسخگوی نیاز مصرفی کشور خواهد بود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و یه نقل از شــرکت بازرگانی دولتی ایران )مبدأ(؛ با تداوم 
اجــرای برنامه هــای تامین، علاوه بر خرید گســترده و  تضمینی گنــدم و دانه های روغنی 
به صورت گسترده و ذخیره ســازی این محصولات، حجم انبوهی از کالاهای اساسی شامل: 
گندم، برنج، روغن و شکر نیز از ابتدای سال جاری از خارج، خریداری،  وارد و ذخیره شده و 

به این ترتیب، نیاز مصرفی سال 1۴01 کشور تأمین شده است.
 بر اســاس این گزارش، برای تداوم زنجیره تامین کالاهای اساســی، خرید تضمینی گندم و 
دانه های روغنــی در داخل همچنان ادامه دارد، ضمن اینکه واردات کالاهای ضروری نیز از 

طریق مبادی ورودی و بنادر جنوبی و شمالی به کشور در جریان است.
این گزارش می افزاید، امســال همچنین بــرای تأمین نیاز مصرفی مردم و تنظیم بازار، بیش 
از دو و نیم میلیون تن انواع کالاهای اساســی در اقصی نقاط کشــور توزیع شده که در این 
میان، بیش از دو میلیون تن گندم برای مصارف واحدهای صنف و صنعت و نانوایی ها به این 

واحدها اختصاص یافته است.
گفتنی است، از ابتدای سال جاری تا نیمه خرداد، 180 هزار تن شکر سفید و خام، 1۴5 هزار 

تن انواع برنج خارجی و 87 هزار تن انواع روغن خام در 31 استان کشور توزیع شده است.

ادعای تغییر واحد پول ملی تکذیب شد
مدیــرکل روابط عمومی بانــک مرکزی 
ادعای مطرح شده در مورد تغییر واحد پول 

ملی را تکذیب کرد.
بــه گزارش روزنامه »صیــح لمروز« و به 
نقــل از روابــط عمومی بانــک مرکزی، 
مصطفی قمری وفا در حساب کاربری خود 
در فضای مجازی نوشــت: اخیراً کلیپی در 
فضای مجازی منتشر شده که در آن ادعا 
شده اســت بانک مرکزی قصد دارد واحد 

پول ملی را به زر تغییر دهد! ضمن تکذیب صریح این شــایعه ساختگی، تاکید می شود بانک 
مرکزی هیچ برنامه ای برای تغییر واحد پول ملی در دستور کار ندارد.

اتصال 85 درصد خودپردازها به سامانه صیاد
نظام هــای  اداره  معــاون 
اعلام  مرکزی  بانک  پرداخت 
کــرد:  تاکنــون 90 درصــد 
بانک های کشور که 85 درصد 
دارند  اختیار  در  را  خودپردازها 
از  را  خدمات چک  توانسته اند 
طریــق خودپردازهای خود به 

مردم ارائه کنند.
بــه گــزارش روزنامه »صبح 
امــروز« و به نقل از ایســنا، 
آمنه نادعلــی زاده گفت: بانک 
مرکــزی به منظور تســهیل 
بــه  هموطنــان  دسترســی 

ســامانه صیاد، علاوه بر تجهیز درگاه های بانکی شامل اینترنت بانک و موبایل بانک بانک ها، 
اپلیکیشن های پرداخت و همچنین زیرساخت پیامکی، از شبکه بانکی خواست تا خودپردازهای 
خود را به ســامانه صیاد مجهز کنند تا امکان عملیات ثبت، تایید، انتقال و اســتعلام چک از 

طریق خودپردازها فراهم شود.
ســخنگوی اجرایی قانون جدید چک در بانک مرکزی درباره بانک هایی که خودپرداز آنها به 
سامانه صیاد متصل نشده اند، گفت: در حال حاضر فقط اتصال خودپردازهای سه بانک توسعه 
تعاون، کارآفرین و پســت بانک به این ســامانه تکمیل نشده اســت که این سه بانک حدود 
۴000 خودپرداز در اختیار دارند. همچنین بانک های اقتصادنوین و کشاورزی نیز اهم اقدامات 

فنی در این زمینه را انجام داده اند و به زودی آماده ارائه خدمات در این حوزه خواهند بود.
وی با اشــاره به آمار استفاده از روش های مختلف برای انجام عملیات چک اعلام کرد: طبق 
بررسی های انجام شده، 75 درصد از تراکنش های ثبت، تایید، انتقال و استعلام چک از طریق 
اینترنت بانک و موبایل بانک بانک ها انجام می شود و میزان اقبال عمومی به این ابزارها بسیار 
بالاســت. همچنین ۲0 درصد فرآیندهای مربوط به چک ازطریق اپلیکشن های پرداخت و 5 

درصد این عملیات نیز از طریق سامانه پیامکی، خودپردازها و شعب بانکی انجام می شود.
وی با بیان اینکه پایان خردادماه آخرین مهلت اتصال خودپردازهای بانک ها به سامانه صیاد 
بود تاکید کرد:  بانک مرکزی تا اتصال خودپرداز تمامی بانک ها به این ســامانه پیگیر این امر 

خواهد بود.

خبر

احتمال کمبود۴۰۰دارو در تیرماه!
افزایش هزینه های تولید دارو از جیب چه کسی است؟

در ســالهای اخیر همواره کمبود دارو متغیر 
بوده و در برهه های مختلف موضوع بررسی 
و بعضا رفع شده اســت اما اخیرا زمزمه های 
کمبود دارو بیش از قبل شــنیده می شود. در 
این خصــوص نایب رئیس اول ســندیکای 
صاحبان صنایع داروهای انسانی ایران مطرح 
میکند کــه اینبار نه فقط دربــاره ی داروی 
بیماران خاص، بلکه احتمال دارد تا ۴00 قلم 
دارو در همین تیرماه امسال یا ماه های آینده 

با کمبود جدی مواجه شوند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
ازخبرآنلاین، از این داروخانه به آن داروخانه، 
جست وجویی خســته کننده برای تهیه دارو، 
یک بــار بیماران مبتلا بــه دیابت درپی دارو 
ســرگردان خیابان های شهر می شوند، باری 
دیگر افــراد مبتلا به تالاســمی، اما هرچه 
هســت یک معنای ســاده دارد، کمبود دارو 
از این بیماری بــه آن بیماری تغییر وضعیت 
می دهــد. این درحالی ســت که شــنیده ها 
حکایــت از این دارد کــه کمبود دارو ممکن 
اســت پا را فراتر از داروهای بیماران خاص 
بگــذارد، زمزمه هــای نگران کننــده ای که 
نایب رئیس اول ســندیکای صاحبان صنایع 
داروهای انسانی ایران، درباره ی آن می گوید: 
»متاســفانه کمبودهایــی که بــرای آینده 
پیش بینی می شود زیاد خواهد بود و این یعنی 
هم صنعت دارو متضرر می شود و هم مردم از 

این شرایط متضرر خواهند شد.«
تحریم؛ بزرگترین مشکل برای تهیه و 

تولید دارو
هشــدارها درباره کمبــود دارو اتفاق تازه ای 
نیســت، این روزها بعید نیســت که بیماری 
در مراجعــه بــه داروخانه با پاســخ کوتاهی 
مانند »ایــن دارو را نداریم.« یا »فقط نمونه 
داخلی آن را داریم« مواجه شــود، شاید یکی 
از مهمترین دلیل چنیــن وضعیتی تحریم ها 
باشــد، اگرچــه گفتــه می شــود دارو جزو 
تحریم های کشورمان نیست اما دشواری های 
نقل و انتقال ارز، حتی برای واردات مواد اولیه 

دارو، تبدیل به مانــع بزرگی برای تهیه دارو 
شــده اســت. دراین باره مهدی پیرصالحی، 
نایب رئیس اول ســندیکای صاحبان صنایع 
داروهای انســانی ایران بیان می کند: »قطعاً 
بزرگترین مشــکل برای تهیــه و تولید دارو 
تحریم است، اگر تحریم ها نبود مشکلات ارز 
این مقدار سخت گیرانه نمی شد، الان هم در 
تامین ارز و هم در ارســال ارز مشکل داریم، 
در تحریم ها شــاید مواد اولیه دارو شــامل 
تحریم نشــود اما در نقــل و انتقال و تامین 
ارز مشــکل داریم، تا زمانی که تحریم وجود 
دارد متاسفانه تامین دارو هم مشکلات خود 
را دارد، همه این موارد سبب کمبود دارویی و 

مشکلات تهیه مواد اولیه شده است.«
او ادامه می دهد: »در کنار مشــکلات تحریم 
مــا توقع داریم دولــت چابک تر عمل کند و 
ایرادات داخلی را کمتر کند تا حداقل عوارض 

تحریم ها برای تولید دارو کمتر شود.«
کمبود احتمالی 3۰۰ تا ۴۰۰ قلم دارو در 

ماه های آینده

اما جــدا از تحریم هــا این ایــرادات داخلی 
چیست؟ چه مســائل و مشکلاتی وجود دارد 
که تولید کننــدگان داخلی دارو با نوشــتن 
نامه ای هشــدار آمیــز بــه رئیس جمهور از 
پیش بینــی تعطیلی خطوط تولیــد دارو خبر 
دادنــد، آن  هم در ماه جاری یــا حداکثر در 
ماه های آینده، پیش بینی که به نظر می رســد 
اگر درست باشــد می تواند مشکلات بیماران 
را چندیــن برابر کند. پیرصالحــی در ادامه 
گفت وگو می گوید: »همیــن امروز برخی از 
خطوط دارویی شرکت های تولید کننده نیمه 
فعال هســتند و اگر به تعطیلی کامل برسند 
قابلیت جبــران دارو از روش های دیگر مانند 
واردات هم نخواهیم داشــت و این وضعیت 

خیلی بد است.«
او توضیــح می دهــد: »براســاس آمارها و 
گزارش های موجود در ســازمان غذا و دارو 
ما پیش بینی می کنیــم اگر برخی اصلاحات 
صورت نگیرد کمبودهــای دارویی در تیرماه 
و ماه های آینده بــه حد نگران کننده خواهد 
رسید. البته کمبود دارو به شدت متغیر است، 
شــاید امروز 30 قلم دارو کم باشــد اما فردا 
افزایش پیدا کند، اما اگر شــرایط با وضعیت 
موجــود ادامــه پیدا کنــد، متاســفانه طبق 
پیش بینی ها در ماه های آینده به کمبودهای 
ســابق یعنی 300 تا ۴00 قلم دارو می رسد، 
ولی امیدواریم با تصمیم گیری ســریع از این 

کمبودها جلوگیری شود.«
تولید کنندگان دارو دنبال کدام اصلاحات 

هستند؟
نایب رئیس اول ســندیکای صاحبان صنایع 
داروهــای انســانی ایران در پاســخ به این 
پرســش که کدام اصلاحات مــد نظر تولید 
کنــدگان دارو اســت بیان می کنــد: »این 
اصلاحات یعنــی اصلاح قانــون مالیات بر 
افزوده، هزینه هــای گمرگی، اصلاح  ارزش 

قیمت دارو براساس تورم.«
پیرصالحی ادامه می دهــد: »دارو مانند همه 
فرآورده ها و کالاهای تولیدی در کشور شامل 

تورم و گرانی می شود، هرچند که ما معتقدیم 
هنــوز حقوق کارگر با تورم جامعه متناســب 
نیســت ولی همین افزایــش حقوق ها تاثیر 
خودش را بر تولیــد کنندگان دارو می گذارد، 
در کنار این مســئله تورم عمومی در جامعه 
مانند افزایش قیمت ها در وســایلی که تولید 
کننــدگان دارو از آن ها اســتفاده می کنند از 
قبیل مقوا، شیشــه، فویل و پی وی سی علت 
مضاعف بر مشــکلات تولیــد کنندگان دارو 
اســت، افزایش قیمت مصرف انرژی از دیگر 
عوامــل تاثیرگذار اســت، هزینه مصرف گاز 
برای صنعت دارو چیزی حدود 10 برابر شده 
است، ضمن این که قوانین مربوط به مالیات 

بر ارزش افزوده هم وجود دارد.«
این تولید کننده دارو می گوید: »از اسفند سال 
گذشته هیچ افزایش قیمتی برای دارو وجود 
نداشته است، بنابراین صنعت دارو مانند بقیه 
صنایع شامل گرانی ها شده اما پول خودش را 
با تاخیر زیــادی از دولت می گیرد، طوری که 
دوره وصــول مطالبات صنعت داروی چیزی 
حدود ۴00 روز اســت، در چنیــن وضعیتی 
فشارهای زیادی به این صنعت وارد می شود، 
طوری کــه این صنعت نمی توانــد ماده اولیه 
تهیه کند تا تولید ادامه داشته باشد، متاسفانه 
کمبودهایی که برای آینده پیش بینی می شود 
زیــاد خواهد بود و این یعنی هم صنعت دارو 
متضرر می شــود و هم متاسفانه مردم از این 

شرایط متضرر خواهند شد.«
پرداخت افزایش هزینه های تولید دارو از 

جیب مردم؟
تولید  از مطالبات شــرکت های  اگرچه یکی 
کننده دارو افزایش قیمت  داروها متناســب با 
تورم است تا چرخ تولید همچنان بچرخد، اما 
این مسئله سبب نگرانی بیشتری شده است، 
طوری کــه اگر قرار باشــد افزایش هزینه ها 
برای تولید دارو از جیب مردم پرداخت شــود 
قطعاً در شــرایط بد اقتصادی فشار مضاعقی 
بر دوش مردم خواهد بود. با این وجود عضو 
هیأت مدیره سندیکای صاحبان صنایع دارو 

می گوید: »صنعت دارو هم در این شــرایط 
نگــران افزایــش پرداختی مردم اســت، ما 
خودمان هم جزو مردم هستیم و تمایل نداریم 
افزایش قیمت ها ســبب افزایش پرداختی از 
جیب مردم شود، اما این مسئله جزو وظایف 
دولت اســت، فکر می کنم مجلس بودجه ای 
برای این مسئله پیش بینی کرده است و باید 
بودجه پیش بینی شــده به شرکت های بیمه 
پرداخت شــود تا با حمایت بیمه ای پرداختی 
مردم افزایش پیدا نکند. دولت قول داده این 
کار در همین هفته انجام شــود چراکه هرچه 

دیر شود عوارض آن بیشتر خواهد بود.«
پیرصالحی در پایان مطرح می کند: »درباره 
همین مســائل بــا وزیر بهداشــت و آقای 
مخبر، معاون رئیس جمهور دیدار داشــتیم، 
امیدواریم این جلســات به نتیجه برسند تا 
به آن بحرانی که اشــاره شده است نرسیم. 
ضمن این که تمام ایــن هماهنگی ها برای 
این اســت که پرداختی مــردم درباره دارو 

افزایش پید نکند.«

 شاید امروز

 3۰ قلم دارو کم 

باشد، اما اگر شرایط با 

وضعیت موجود ادامه 

پیدا کند، متاسفانه طبق 

پیش بینی ها در ماه های 

آینده به کمبودهای 

سابق یعنی 3۰۰ تا ۴۰۰ 

قلم دارو می رسد

 دارو مانند همه 
فرآورده ها و کالاهای 
تولیدی در کشور شامل 
تورم و گرانی می شود، 
هرچند که ما معتقدیم 
هنوز حقوق کارگر با 
تورم جامعه متناسب 
نیست ولی همین افزایش 
حقوق ها تاثیر خودش را 
بر تولید کنندگان دارو 
می گذارد
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 راه اندازی دانشکده زن و خانواده 
در دانشگاه تهران

رییــس دانشــگاه تهــران از برنامه این 
دانشــگاه برای راه اندازی دانشــکده زن و 
خانواده در دانشــگاه تهران و با همکاری و 
حمایت معاونت امور زنان و خانواده رئیس 

جمهوری خبر داد.
به گزارش ایسنا، سید محمد مقیمی رئیس 
دانشگاه تهران در نشست انعقاد تفاهم نامه 
همکاری دانشــگاه و معاونت امور زنان و 
خانواده رئیس جمهــوری، با ابراز امیدواری 

نســبت به آغاز فعالیت مشــترک مرکز مطالعات زنان و خانواده دانشگاه تهران با این معاونت، 
گفت: همکاری این دو حوزه یکی از زمینه هایی که مورد دغدغه طرفین بوده  است و امیدواریم 
این همکاری به نتایج خوبی برسد، تأســیس دانشکده زنان و خانواده دانشگاه تهران با حمایت 

معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوری است.
در ادامه انســیه خزعلی معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده در سخنانی با بیان اینکه 
مســائل زنان جزو مسائل درجه یک کشور اســت، گفت: با توجه به تعداد بالای زنان در میان 
فارغ التحصیلان دانشــگاهی و همچنین اعضــای هیأت علمی دانشــگاه ها، انتظار می رود در 

مدیریت ها استفاده بهتری از زنان شود.
دکتــر فاطمه یزدیان، رئیس مرکز مطالعات زنان خانواده دانشــگاه تهران نیز از ایجاد کارگروه 
تدوین رشــته ها و محتوای آموزشی دانشــکده زن و خانواده در دانشگاه تهران در آینده نزدیک 

خبر داد.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه تهران، تفاهم نامه همکاری دانشگاه تهران و معاونت امور زنان 
و خانواده رئیس جمهوری، در محل ســالن شورای دانشگاه تهران، به امضای عالی ترین مسئول 

دو طرف تفاهم نامه رسید.
مشــارکت در راه اندازی دانشکده زن و خانواده در دانشــگاه تهران، تعریف پروژه های کاربردی 
و توســعه ای با محوریت قراردادهای پژوهش کاربردی، حمایــت از ظرفیت های پایان نامه های 
کارشناسی ارشد و دکتری دانشجویان دانشگاه تهران جهت پروژه های کاربردی و فراهم کردن 
امکان بهره برداری از مراکز و تجهیزات آموزشی و پژوهشی، مؤسسات و آزمایشگاه ها و استفاده 
از منابع علمی و کتابخانه های متعلق به طرفین از جمله محورهای همکاری مشــترک دانشگاه 

تهران و معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوری است.

 آیین نامه  جدید پیش دبستانی به استانها
 ابلاغ می شود

عاون وزیر آموزش و پرورش و مدیر عامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان گفت: پایه 
و اصول زیربنایی کار در آموزش و پرورش در دوره ابتدایی و همچنین پیش دبســتانی شــکل 
می گیرد و با این رویکرد آیین نامه های جدید دوره پیش دبســتانی تدوین شده که در آینده ای 

نزدیک به استان ها ابلاغ می شود.
به گزارش خبرنگار ایرنا مهدی علی اکبرزاده در نشســت شــورای معاونین اداره کل آموزش و 
پرورش اســتان یزد افزود: فضای معنوی، معماری اصیل و زیبا، وجود مردمی معتقد، معلمان با 

تجربه، توانمند و آگاه مهمترین دلایل موفقیت استان در حوزه تعلیم و تربیت است.
وی پیشــرفت آموزش و پرورش در همه ابعاد مادی و معنوی را منوط به مشارکت همه دستگاه 
هــا، متخصصین،صاحبان اندیشــه،اولیا و مربیان و آحاد جامعه دانســت و اظهار کرد: موفقیت 

آموزش و پرورش در گرو مشارکت،همراهی و برنامه ریزی همه ارکان جامعه است. 
 مدیرکل آموزش و پرورش اســتان یزد هم در این نشســت گفت:اســتان  بــه دلیل موقعیت 
جغرافیایی آیینه تمام نمای فرهنگ ایرانی، اســلامی اســت،چرا کــه در گذر زمان به دلیل بعد 
مســافت و دوری از مسیرهای در دسترس، کمتر مورد هجمه قرار گرفته و توانسته است اصالت 

خود را حفظ کند.
محمد کاظم رحیمی نژاد افزود: ریشــه های فرهنگ ایرانــی را می توان با مطالعه در تاریخ یزد 
شناســایی کرد و استان یزد در حوزه های سیاســی،اجتماعی و اقتصادی جهت تغییر و نجات و 
هدایت کشور به سمت تعالی، می تواند به عنوان الگو و طریقه مواجهه به سایر استان ها تعمیم 

داده شود و این موفقیت ریشه در معنویت،تعقل و تدین مردم یزد دارد.

تطابق وضعیت »واحدهای تسهیلات زایمان« 
با ماده ۴۹ قانون جوانی جمعیت

واحدهــای  وضعیــت  تطابــق 
تســهیلات زایمان در کشــور با 
ماده ۴9 قانون ســلامت خانواده 
و جوانی جمعیــت در چهارمین 
قرارگاه  بهداشــت  کمیته  جلسه 
جوانی جمعیت مورد بررسی قرار 

گرفت.
به گزارش وبــدا، مدیرکل دفتر 
ســلامت خانــواده، جمعیــت و 
مــدارس در این جلســه ضمن 

تحلیل وضعیت واحدهای تســهیلات زایمان در کشــور در تطابق با قانون ماده ۴9، گفت: بر 
اساس خوداظهاری دانشــگاه های علوم پزشکی در کل کشور بالغ بر ۲1۴ »واحد تسهیلات 
زایمان« زیر نظر شــبکه بهداشت فعالیت دارند که در 11 واحد بیش از 30 زایمان در 9 واحد 
۲0 تا ۲9 زایمان در 16 واحد 10 تا 19 زایمان در 85 واحد یک تا 9 زایمان و در 93 واحد نیز 

کمتر از یک زایمان انجام می شود.  
دکتر محمدرضا صایینی با اشــاره به این که مطابق گزارش شــبکه بهداشت از مجموع ۲1۴ 
واحد 19۲ واحد فعال هستند و مابقی واحدها به دلیل تجهیز نبودن یا کمبودهای دیگر هنوز 
به طور کامل راه اندازی نشــده اند، افزود: مطابق ماده ۴9 قانون ســلامت خانواده و جوانی 
جمعیت وزارت بهداشــت مکلف شده است علاوه بر ایجاد امکان زایمان طبیعی رایگان برای 
مادران باردار، ظرف مدت دو ســال ترتیبی اتخاذ کند که کلیه زنان باردار حداکثر طی مدت 
یک ســاعت با وسیله نقلیه معمول به خدمات زایشــگاهی ایمن و استاندارد دسترسی داشته 
باشند، بنابراین دفتر سلامت جمعیت و خانواده تمام »واحدهای تسهیلات زایمان« در کشور 
را بر اســاس این که چه میزان موالید دارند و چقدر تا اولین مرکز زایمانی فاصله زمانی دارند 

طبقه بندی کرده است.

خبر

جرم انگاری برای عاملین سقط جنین عمدی
رییس اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشت جزئیات دستورالعمل  »حفظ و مراقبت 
از جنین ســالم« را که اخیرا از سوی وزیر بهداشت به دانشگاه های علوم پزشکی 

ابلاغ شده است، تشریح کرد.
دکتر صابر جباری در گفت وگو با ایســنا،  درباره دســتورالعمل  »حفظ و مراقبت از 
جنین ســالم« که توســط وزیر بهداشت ابلاغ شده اســت، گفت: ماده 53 قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت که این دســتورالعمل با توجه به آن ابلاغ شده 
است، درباره بررسی ناهنجاری های کروموزومی جنین در مادران باردار است که بر 

اساس این دستورالعمل؛ استانداردسازی و هدفمند می شود.
وی افــزود: پیش از ابــلاغ دســتورالعمل، فرایند به گونه ای بود کــه بهورزان و 
مراقبین ســلامت، مادران باردار را شناسایی می کردند و برای غربالگری به مراتب 
بالاتر ارجاع می دادند که این شــیوه در نظام شــبکه بود. در حال حاضر این کار با 
اســتانداردهای دقیق تری توسط متخصصین زنان اجرایی می شود. پیش از اجرای 
این دســتورالعمل ، غربالگری اجبــاری و الزامی بود، اما اکنون بر اســاس قانون 
اختیاری اســت و باید بر اساس درخواست یکی از والدین و تشخیص پزشک زنان 

صورت گیرد.
جباری ادامه داد: براســاس دستورالعمل مذکور، مادران باردار کمتر از 35 سال که 
سابقه تولد فرزند دارای مشکلات ژنتیکی و سندروم داون ندارند نیاز به غربالگری 
ندارند اما مادران بالای 35 ســال و کسانی که سابقه زایمان فرزندی با مشکلات 

ژنتیکی یا سندروم داون دارند، می بایست تحت غربالگری قرار گیرند که با مراجعه 
به کلیه متخصصین زنان و زایمان در کل کشــور بر اســاس این دســتورالعمل 

می توانند خدمت غربالگری را دریافت کنند.
رییس اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشــت با اشاره به اینکه انجام غربالگری ها 
پیش از اجرای این دستورالعمل هم رایگان نبوده است، اظهار کرد: در واقع بیمه ها 
هم دیگر تنها خدمات غربالگری مشــمول بیمه را بر اســاس این دستورالعمل به 

خانم های بالای 35 ســال و کسانی که سابقه زایمان فرزندی با مشکلات ژنتیکی 
یا سندروم داون دارند، ارائه می دهند و خارج این دستورالعمل اگر قرار باشد خدمتی 

ارائه شود باید هزینه آن به شکل آزاد محاسبه شود.
او در پاســخ به این ســوال که در صورتی که جنین حاصل ازدواج فامیلی باشد اما 
مادر اولین بارداری را تجربه کند و کمتر از 35 ســال هم ســن داشته باشد بازهم 
مشمول این دستورالعمل نخواهد شد؟، گفت: اگر ازدواج فامیلی باشد آزمایش هایی 
قبل و بعد از ازدواج دارند که بر اســاس دســتورالعمل های دیگری به آن موضوع 

رسیدگی می شود.
وی افــزود: در قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت کلید واژه ای داریم به نام 
»حق حیات جنین« و این یعنی وقتی نطفه شــکل می گیرد، نباید شــیء پنداری 
صورت گیرد که فکر کنیم اختیار آن با پدر یا مادر است. هیچ کجای دنیا در ادیان 
هم به این صورت نیســت و سقط جنین به صورت عمدی کاری ناپسند است. در 
کشور ما که مسلمان هم هستیم بعد از شکل گیری نطفه ولو جنین زیر ۴ ماه باشد 

باز هم سقط حرام است.
او به ابعاد قانونی این موضوع اشــاره کرد و ادامه داد: در قانون جدید مباشــرت یا 
معاونت در ســقط جنین جرم انگاری می شود و برای فرد خاطی جرایم سنگین در 
نظر گرفته می شــود؛ از جمله اینکه اگر فردی که در سقط دست داشته جزو گروه 

پزشکی باشد پروانه پزشکی اش حتی با یکبار سقط جنین عمدی، باطل می شود.

عواقب خوابیدن کودک  در کنار والدین !
اتــاق والدین، صمیمت  خوابیدن کودک در 
زن و شــوهر را کم می کند. در واقع با حضور 
فرزند در اتاق خوابِ والدین، حریم خصوصی 
از بین می رود و دیگــر آن اتاق خواب، جایی 

برای ارتباط صمیمانه با همسر نخواهد بود.
خوابیــدن کــودک در کنــار والدین در یک 
محدوده ســنی لازم و ضروری است اما این 
مسئله در صورت تداوم، به مرورزمان می تواند 
منجر به سلب آرامش و ایجاد استرس برای 
کل خانواده شود. مطالعات اخیر نشان می دهد 
که نسبت های تقریباً همه گیر کودکان، امروزه 
با والدین مشــترک می خوابند. همچنین ۴5 
درصد از مادران به کودکان 8 تا 1۲ ساله خود 
اجازه می دهند هــر از گاهی با آن ها بخوابند 
و 13 درصد از مادران هر شــب اجازه به این 
کار می دهنــد. دلایلی که والدین به کودکان 
اجازه می دهند تا پیــش آن ها بخوابند دقیقاً 
مشخص نیست اما داده ها نشان می دهد که 
کودکان امروزی نســبت به نسل های قبلی 
دارای سطوح بالاتری از اضطراب هستند که 
دلایل این امر عبارت اند از: نرخ طلاق بالاتر، 
فشــارهای تحصیلی بیشتر، استفاده مفرط از 
تلفن همراه و بازی های آنلاین و...؛ درنتیجه، 
امروزه کودکان کمتر به خود متکی هســتند 
و والدین اغلب این مشــکل را با اجازه دادن 
به خواب مشــترک حل می کنند درحالی که 
این مسئله می تواند مشکلات زیادی را برای 
کودک و والدین به دنبال داشته باشد که در 
این رابطه با دکتر زهره واثقی، روانشــناس 
کودک و عضو انجمن روانشناســی سلامت 

ایران به گفت وگو پرداختیم.
بهترین سن برای جدا خوابیدن کودک

انجمن پزشکان اطفال آمریکا )AAP( نسبت 
به خواب مشــترک کــودک و والدین در هر 
سنی هشــدار می دهد، به خصوص اگر نوزاد 
کمتر از چهار ماه باشــد. این سازمان توصیه 

می کنــد که نوزادانــی که در یــک اتاق با 
والدینشــان می خوابند، باید حداقل به مدت 
شــش ماه، ترجیحاً یک سال، به جای اینکه 
در یک تخت مشترک باشند، در رختخواب یا 
تخت های جداگانه قرار بگیرند زیرا خوابیدن 
کودک وســط والدین و یا در فاصله نزدیک 
از مادر می تواند خطر خفگی، ســندرم مرگ 
ناگهانی نوزاد و ســایر مرگ هــای مرتبط با 
خــواب را افزایش دهد؛ از طــرف دیگر، اگر 
کودکان در سن مناسب روی تخت جداگانه 
قرار نگیرند، انجام این کار با بزرگ تر شــدن 
آن ها دشوار می شــود. دکتر واثقی دراین باره 
توضیح می دهد: »با توجه به اینکه از تولد تا 
۲ ســالگی مرحله شکل گیری اعتماد کودک 
اســت، پیشنهاد می شود بعد از سن ۲ سالگی 
برای جدا خوابیدن کودک اقدام شــود. برای 
اقدام به ایــن کار ابتدا بایــد بدانید که این 
پروسه بسیار مهم و وقت گیر است و نیازمند 

صبر و شکیبایی والدین است.«
راهکار جدا کردن اتاق کودک

بــه گفته واثقی وادار کــردن کودک به جدا 
خوابیدن یا به زور نگه داشــتن کودک در یک 
اتاق جداگانه برای خوابیدن  روش نامناسبی 
است. کودکان باید از آزادی جدایی برخوردار 
باشــند و هر زمــان که کودک ترســیده یا 
مضطرب اســت، والدین باید او را از حضور 
خود اطمینان دهند. بــه همین منظور برای 
اقدام به جدا خواباندن کودک خود، هر شــب 
در اتاق او حضور داشــته باشــید و به او این 
امنیت خاطــر را بدهید که مــن تا وقتی که 
به خواب نرفتــی، کنارت خواهــم بود. اگر 
کودکتان نیمه های شب به اتاق شما آمد، او 
را به اتاقش ببرید و کنار او بخوابید یا بنشینید 
تا دوباره بخوابد. همچنین کودک را تشویق 
کنید و در ابتدا بعد از هر بار خوابیدن در اتاق 
خودش به او جایــزه دهید و کم کم فواصل 

جایزه دادن را زیاد کنید. توجه داشته باشید در 
مقابل اصرار کودک برای خوابیدن در اتاقتان 

باید مقاومت کنید.
 ترس، مهم ترین علت خوابیدن کودک در 

کنار والدین
بســیاری از کودکان به دلیل ترس از تنهایی 
خوابیدن اصرار دارند تا در کنار والدینشــان 
بخوابند. ترس های شــبانه در بین کودکان 
بســیار رایج است و ممکن است شامل ترس 
از تاریکــی، ترس از دزد، هیولا و... باشــد. 
واثقــی اولین اقــدام بــرای کودکانی که از 
تنهایی خوابیدن هــراس دارند را پیدا کردن 
ریشــه ترس می داند و دراین بــاره می گوید: 
»تخیلات ذهنی کودک از شخصیت تخیلی 
فیلم، کارتون، آزار و اذیت جسمی و جنسی از 
جانب یکی از نزدیکان و اختلاف پدر و مادر 
از عمده تریــن دلایل ترس کودک از تنهایی 
اســت. ریشه یابی و حل مســئله توسط یک 
روانشناس در سرعت از بین بردن این هراس 

بسیار کمک کننده است.«
این روانشــناس کــودک بعد از ریشــه یابی 
ترس، بــه روش های کمک کننــده در این 
امر می پردازد و می گوید: »دکوراســیون اتاق 
فرزندتــان را تغییر دهیــد. به عنوان مثال با 
روتختــی جدید، چراغ خواب جدیــد و...اتاق 
کودک را برایش جــذاب کنید. محل خواب 
فرزندتان را با یک چراغ خواب روشــن کنید. 
همچنین آرامش فرزند خود را زمانی که کنار 
شماســت از بین ببرید. به عنوان مثال، جای 
خــواب او را تنگ کنیــد و اگر اعتراض کرد 
بگویید که در اتاق خودش آرامش بیشــتری 

خواهد داشت.«
مشکلات خوابیدن در کنار والدین برای 

کودکان
اغلــب والدین در ســن 3 یا ۴ ســالگی از 
خوابیــدن فرزندشــان در اتــاق مشــترک 

خودداری می کنند و از این سن سعی می کنند 
تا کــودک را به تنهایی خوابیدن عادت دهند. 
برخی از والدین تا ســن 5 سالگی به خواب 
مشــترک ادامه می دهنــد و معتقدند که جدا 
کردن خواب کودک به یک باره ممکن اســت 
منجر به اضطراب جدایی در فرزندشان شود. 
عده دیگر از والدین تا سنین 10-11 سالگی 
همچنان به فرزندشــان اجازه می دهند تا در 
کنارشان بخوابد و اظهار می کنند فرزندشان 
هنوز راضی به تنهایی خوابیدن نشده است اما 
والدین باید بدانند که ادامه این روند تا ســن 
10-11 سالگی می تواند منجر به مشکلاتی 
ازجمله عــدم اســتقلال و اعتمادبه نفس در 

کودک شود.
وقتی برای سال های طولانی کنار فرزندتان 
می خوابید، به او یاد می دهید که بیش ازحد به 
شما وابسته باشد. اگر کودک شما با بزرگ تر 
شــدن هنوز احساس امنیت نکند و عادت به 
این داشته باشد که شــما همیشه درکنارش 
باشید و دســتش را بگیرید، شما یک کودک 
مضطــرب را پرورش خواهیــد داد. از طرف 
دیگر، کودکی که 10-11 ســال است که در 
کنار والدینش می خوابد، فردی وابسته خواهد 
بــود که برای انجام هــر کاری به والدینش 
تکیه خواهد کرد. چنین کودکی ممکن است 
نتواند به خوبی از پس مشکلات خود برآید و 
هیچ نوع روش خود آرام بخشــی یا مراقبت 
از خــود برای کنــار آمدن بــا موقعیت های 
منفــی بعدی در زندگی را ایجــاد نکند. این 
مســئله به طور بالقوه می تواند مشکلی بزرگ 
برای کودکانی باشــد که در مدرسه یا سایر 
موقعیت های اجتماعی مورد آزار و اذیت قرار 
می گیرند؛ این کودکان به دلیل مشکل اتکای 
به والدیــن و عدم اعتمادبه نفــس نمی دانند 
چگونه مشکلاتشــان را حــل کنند. هرچه 
فرزند شــما مستقل تر باشــد، در طول رشد 

شــادتر و ســازگارتر خواهد بود. کودک شما 
باید به اندازه کافی احساس امنیت کند و این 
کار با تجربیات جدید ازجمله تنهایی خوابیدن 

تحقق پیدا خواهد کرد.
چطور کودکان بزرگ تر را به تنهایی 

خوابیدن عادت دهیم؟
واثقی در پاســخ بــه این ســؤال می گوید: 
»با توجه به اینکه تا ســن 10-11 ســالگی 
کودک نتوانسته مستقل شود حتماً باید ریشه 
هراس از تنها خوابیدن شناســایی گردد. بعد 
از تشــخیص و حل ریشه ترس، قاطع بودن 
والدین حائز اهمیت اســت. بــه فرزند خود 
نه تنهــا در کلام بلکــه در عمــل نیز »نه« 
بگویید. حتی اگر فرزندتان چندین بار به اتاق 
شما آمد نباید اجازه دهید در کنار شما بخوابد 
و باید قاطعانه بگوییــد نه!. علاوه بر این، با 
اســتفاده از تشــویق و تنبیه می توانید انجام 
این پروسه را سرعت دهید. مثلًا اگر کودک 
10- 11 ساله شما حاضر به تنهایی خوابیدن 
شد برای او هدیه موردعلاقه اش را بخرید و 
اگر مقاومت نشــان داد او را با محروم کردن 
از بازی با موبایل یا ایکس باکس تنبیه کنید.
زنگ خطری برای حریم خصوصی زناشویی

واثقــی در پایان تأکید می کنــد: »خوابیدن 
کــودک در اتــاق والدین، صمیمــت زن و 
شــوهر را کم می کند. درواقع با حضور فرزند 
در اتاق خــواب والدین، حریــم خصوصی از 
بین مــی رود و دیگر آن اتاق خــواب، جایی 
بــرای ارتبــاط صمیمانه با همســر نخواهد 
بود؛ درحالی که روابط جنســی و عشق بازی 
مؤثرترین روش برای حفظ ارتباط با همســر 
است و این امر منجر به تداوم ازدواج خواهد 
شد. خوابیدن فرزند کنار پدر و مادر به معنای 
زنــگ خطر برای رابطه اســت کــه والدین 
باید آن را جدی بگیرند و با کمک مشــاور و 
روش های تشویق و تنبیه با آن مقابله کنند.«

وزیر بهداشــت گفت: بیمه سلامت 95 درصد هزینه های بستری و 80 درصد هزینه 
های درمان سرپایی در سه دهک پایین جامعه را پرداخت می کند.

به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، بهرام عین اللهی در نشست علنی امروز- سه شنبه 
31 خرداد- مجلس شورای اســلامی در جریان قرائت گزارش کمیسیون بهداشت 
و درمان در مورد بررســی عملکرد دستگاههای مسوول در پوشش بیمه همگانی و 
حمایــت از بیماران خاص و صعب العلاج گفــت: بیمه می تواند عدالت اجتماعی را 
ایجاد و به مردم خدمت کند، اما در ســالهای متمادی در رابطه با بیمه مشــکلات 
بســیار زیادی  وجود داشته که ســعی  می کنیم تا حد امکان مشکلات  این حوزه 

را حل کنیم .
وی افزود: طرح  در ســال گذشــته به صورت آزمایشی اجرا شد اسامی ســه دهک پایین جامعه را از وزارت رفاه گرفتیم و از 
تعداد 5 میلیون 397 هزار 510 نفر و با حذف افراد فوت شــده و افراد دارای همپوشــانی با ســایر بیمه ها و  افراد تایید نشده 
از ســازمان ثبت احوال، تعداد 5 میلیون ۲6۴ هزار ۴0۴ نفر را به صورت فعال تحت پوشــش بیمه قرار دادیم و امکان دریافت 

خدمات را برای این عزیزان فراهم کردیم .
وزیر بهداشــت با بیان اینکه حدود 95 درصد مردم  کشــور دارای پوشش  بیمه هستند گفت: و5ٰ  مردم خود مراجعه نکردند  
که از نظر مالی تمکن دارند ولی ما آمادگی داریم که این عزیزان هم بیمه شــوند این از افتخارات دولت و مجلس شــورای 
اسلامی است که مردم عزیز را تحت پوشش بیمه قرار داده است و گام بعدی این است که ما بتوانیم کیفیت خدمات بیمه را 

بالا ببریم که این به منابع و اعتبارات برمی گردد  تا ما بتوانیم  افراد تحت پوشش  را افزایش دهیم.

رئیس کمیســیون بهداشت و درمان مجلس در ادامه با بیان اینکه مسائلی همچون 
حقوق کارگران، گمرک، بســته بنــدی و تأمین ماده مؤثــره در تعیین قیمت دارو 
موثر اســت، اظهار کرد: هزینه های بســته بندی و ماده مؤثره ۴ و ۲ برابر و هزینه 
دســتمزدها 3.5 برابر شده که در نهایت باعث افزایش قیمت 83 درصدی دارو شده 

است.
به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا؛ حســینعلی شــهریاری در نشســت علنی صبح 
امروز)سه شنبه، 31 خردادماه( مجلس شورای اسلامی در جریان گزارش کمیسیون 
بهداشــت در مورد بررسی عملکرد دستگاه های مسئول در پوشش بیمه همگانی و 
حمایت از بیماران خاص و صعب العلاج، ضمن تشکر از جامعه پزشکی، پرستاران و 

بهیاران و ســایر گروه های پزشــکی برای ارائه خدمات گفت: امروز در فضای مجازی و در داخل و گاهی از سوی گروه های 
ضد انقلاب خارج از کشور، وضعیت جامعه پزشکی مورد هدف قرار گرفته و باعث ناامیدی آنها می شوند.

نماینده مردم زاهدان در مجلس شــورای اســلامی در ادامه با بیان اینکه علیرغم قول های دو دولت اخیر، هنوز اتفاق مثبتی 
برای جامعه پزشــکی رخ نداده و فوق العاده خاص برخی از اقشــار آنها پرداخت نشده، عنوان کرد: سازمان برنامه و بودجه در 

این خصوص می گوید باید از درآمدهای اختصاصی استفاده شود و این یعنی حوزه سلامت را نمی شناسند.
وی در ادامه با بیان اینکه طبق قانون ساختار وزارت تعاون باید برای حکمرانی مطلوب، اطلاعات موثق در دست باشد، گفت: 
امروز 7 تا 8 میلیون نفر از ایرانیان فاقد شناســنامه هســتند ضمن اینکه در دولت قبل گفته شده بود که 11 میلیون نفر بیمه 

می شوند و جشن بزرگی هم برای آن گرفتند اما اتفاقی نیفتاد چرا که منابع آن تأمین نشده بود.

بیمه سلامت ۹5 درصد هزینه های درمان سه دهک پایین جامعه را پرداخت می کند شهریاری: داروخانه های زنجیره ای عامل ایجاد مافیای دارو
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فهرست فیلم های ایرانی »کارلووی واری« 
کامل شد

فهرســت فیلم های پنجــاه و پنجمین 
جشــنواره فیلم کارلووی واری با حضور 
آثاری از چهار ســینماگر ایرانی تکمیل 

شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، پنجاه و پنجمین جشنواره 
فیلم کارلووی واری از تاریخ اول تا نهم 
جــولای )10 تا 18 تیرماه( در کشــور 
جمهــوری چک برگزار خواهد شــد و 

طبق اعلام پیشــین فیلم »آسمان زیر آب« ساخته »درناز حاجیها« نماینده سینمای ایران در 
بخش رقابتی پروکسیمای این جشنواره خواهد بود و »تابستان با امید« ساخته صدف فروغی 
به عنوان محصول مشترک سینمای ایران و کانادا در بخش مسابقه اصلی برای کسب گوی 

بلورین بهترین فیلم کارلوی واری رقابت خواهد کرد. 
طبق اعلام جدید جشــنواره کارلووی واری فیلم »زالاوا« به کارگردانی ارســلان امیری در 
بخش نمایش های نیمه شب و مســتند »جمعه میبینمت رابینسون« ساخته میترا فراهانی و 
محصول مشترک فرانسه، سوئیس، ایران و لبنان هم در بخش »خارج از گذشته« این رویداد 

سینمایی به نمایش گذاشته خواهند شد. 

»برادران لیلا« رسما توقیف شد
ســازمان ســینمایی اعلام کرد: پروانه 
نمایش فیلم ســینمایی »برادران لیلا« 
به دلیل تخلفات و سرپیچی از مقررات 
از ســوی تهیه کننــده و کارگردان آن 

صادر نمی شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان 
ســینمایی، اداره نظارت بــر عرضه و 
نمایش فیلم سازمان سینمایی با صدور 

اطلاعیــه ای اعلام کرد: پروانه نمایش فیلم ســینمایی«برادران لیلا« بــه دلیل تخلفات و 
سرپیچی از مقررات صادر نمی شود.

متن اطلاعیه اداره کل نظارت بر عرضه و نمایش فیلم به این شــرح است: » فیلم سینمایی 
»برادران لیلا« به کارگردانی ســعید روستایی بدون طی کردن تشریفات و روند قانونی برای 
جشنواره فیلم کن ارسال شده بود. از آن جایی که این فیلم بدون اخذ پروانه نمایش و بی توجه 
بــه مقررات و برخلاف آئین نامه حضور آثار در محافل و جشــنواره های بین المللی که طبق 
) ماده پنج آیین نامه نظارت بر نمایش فیلم ، اســلاید ، ویدیو و صدور پروانه نمایش آنها ( 
و علیرغم تاکید مســئولین سازمان سینمایی مبنی بر ضرورت تبعیت از قوانین و مقررات، به 
جشنواره کن ارسال شده بود معاونت ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی با هدف مساعدت، 
تســهیل و تصحیح حضور و حل مشــکل فیلم از تهیه کننده و کارگردان آن خواست تا طی 

جلساتی وضعیت و شرایط فیلم و فرایند آن را بررسی نمایند.
 با همکاری تهیه کنندگان فیلم » برادران لیلا« در سازمان سینمایی مورد بازبینی قرار گرفت 
و در راســتای کمک به فیلم با ملحوظ داشتن اهمیت حضور بین المللی محصولی از سینمای 
ایران، تصمیم و توافق بر این شــد تهیه کننده و کارگردان برای دریافت پروانه نمایش جهت 
ارائه نســخه نهایی در جشــنواره کن، موارد و اصلاحات لازم را که بخشــی از آنها حتی در 
فیلمنامه مصوب شــورای پروانه ساخت نیز وجود نداشته اعمال نمایند که این مهم حتی در 

یک مورد از موارد اعلامی محقق نشد.
برغم تاکید و تذکرات لازم برای رعایت قانون و با علم و آگاهی تهیه کننده و کارگردان نسبت 
به تبعات هرگونه تخلف، متاســفانه فیلم مذکور بدون هیچگونه همکاری و انجام اصلاحاتی 

در جشنواره کن به نمایش در آمد.
چنانکه عوامل اصلی فیلم با اصرار و ابرام بر ادامه مسیر اشتباه نشان دادند که اکران فیلم در 

جشنواره کن را بر نمایش در سالن های سینما و مخاطبان داخلی ترجیح می دهند.
از این رو، فیلم » برادران لیلا« به تاســی از اصل«قانون گرایی، استانداردســازی و عدالت 
محــوری«و به دلیل تخلفات آگاهانــه و رفتار مغایر با قوانین و مقرراتی چون: شــرکت در 
جشنواره های خارجی بدون عبور از مجرای قانونی و اخذ پروانه نمایش، سرپیچی از مقررات 
و اصرار بر ارائه نســخه اصلاح نشــده برغم تعهدات صورت گرفته و اســتمرار بر تخلف و 
مداومت بر آن حتی بعد از جشنواره کن و شرکت در جشنواره مونیخ و در نهایت اعلام رسمی 
کارگردان محترم مبنی بر عدم پذیرش اصلاح فیلم، این فیلم تا اطلاع ثانوی و تا رفع موانع 

ایجاد شده، صلاحیت اخذ پروانه نمایش را نخواهد داشت.«
جدیدترین فیلم ســعید روستایی با بازی ســعید پورصمیمی، ترانه علیدوستی، پیمان معادی، 

نوید محمدزاده، فرهاد اصلانی و...در جشنواره کن جایزه فیپرشی را دریافت کرد.
 

چوب رهبری مشهورترین ارکستر روسیه در 
دستان موسیقی دان ایرانی

از  یکــی  گرگیــف  والــری 
رهبــران  مشــهورترین 
ارکســتر جهان، علی رهبری 
موســیقی دان و رهبر ارکستر 
بــرای حضور در  را  ایرانــی 
روسیه  ارکستر  مشــهورترین 

دعوت کرد.
بــه گــزارش روزنامه »صبح 
امــروز« و به نقــل از ایرنا، 
علــی رهبری بنا بــر دعوت 
هنری  مدیر  گرگیــف  والری 
روز  مارینســکی،  اپــرای 
شــنبه )18 تیرماه( در  شهر 

ســن پترزبورگ با اجرای آثاری از دمیتری شوســتاکوویچ و نیکلای ریمسکی کورساکف به 
روی صحنه می رود.

دعوت از علی رهبری از چند ســال پیش صورت گرفته اســت و این اقدام رهبری در اجابت 
دعوت گرگیف زمانی انجام می شود که رسانه های غربی به شدت مشغول نفرت پراکنی علیه 

هنرمندان روسی هستند.
علی رهبری، رهبر و آهنگساز بین المللی ایرانی که از دوستان گرگیف است در مصاحبه هایی 
از جمله در لندن از هنرمندان روســیه به شدت حمایت کرده و اعمال هر نوع تحریمی علیه 

هنرمندان و ورزشکاران این کشور را بیجا، نادرست، ناعادلانه و مردود خوانده است.
والری آبیســالوویچ گرگیف هنرمند مردمی روسیه، رهبر ارکستر و اپرا مدیر شرکت اوستیایی 
اورجین است. او مدیر ارشد و مدیر هنری سالن نمایشی تئاتر مارینسکی و رهبر ارکستر ارشد 
ارکستر فیلارمونیک مونیخ و مدیر هنری جشــنواره شب های سفید در سن پترزبورگ است. 
وی همچنین برنده جوایزی همچون نشــان افتخار مسروپ ماشتوتس مقدس، نقاب زرین، 
نشــان الکساندر نوسکی، لژیون دونور )افسر(، نشان دوستی، قهرمان کار از فدراسیون روسیه 

و هنرمند مردمی روسیه شده  است.
  والری گرگیف روس که از برجســته ترین رهبران ارکســتر جهان است در روزهای ابتدایی 
مناقشــه روسیه و اوکراین، به خاطر امتناع از اظهار نظر در این مورد به دستور شهردار مونیخ 

از رهبری ارکستر بزرگ فیلارمونیک این شهر برکنار شد.
علی رهبری موسیقی دان و رهبر ارکستر ایرانی است. او که در اتریش با نام الکساندر مشهور 
اســت، با رهبری بیش از 1۲0 ارکســتر مطرح دنیا و ضبط حدود ۲50 آلبوم اثر موســیقی 
کلاسیک جهانی با مهمترین ارکسترها و اپراهای دنیا یکی از مطرح ترین چهره های موسیقی 

ایران است.

خبر

دبیر کمیسیون سازندگان اتحادیه طلا جواهر و نقره مشهد:

قاچاق و موانع صادرات دو دست انداز بزرگ صنعت طلا و جواهر
 دبیر کمیسیون سازندگان اتحادیه طلا جواهر و نقره مشهد، 
حوزه تولید طــلا، جواهر و نقره در ایران را دارای دو چالش 
مهم دانســت و تصریح کرد: قاچاق و صادرات دو دست انداز 
مهم برای این هنر-صنعت است. متاسفانه از سال 96 به بعد 
به خاطر قوانین دســت و پاگیر گمرک و بانک مرکزی، هیچ 

صادراتی از ایران به دیگر کشورها نداشته ایم 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
اسماعیل صمدی افزود: تا قبل از آن در مشهدالرضا شرکتی 
را داشــتیم که هفتــه ای 50 کیلو صادرات داشــت و جزء 
صادرکنندگان برتر کشــور هم بود اما بــه دلیل این قوانین 
اشتباه، صادرات ما اکنون به صفر رسیده و از مبادی قانونی، 

هیچ گونه صادراتی نداریم
وی با بیان اینکه در مشهد که خوشه صنعتی جواهرات است 
مــا نماینده ای از بانک مرکزی نداریم، تصریح کرد: بنابراین 
اگر کسی در مشهد بخواهد صادراتی داشته باشد باید  با طلا 
و جواهــرات اش به تهران برود و خطــر راه را به جان بخرد 
تا کارش مورد ارزیابی قرار بگیرد، پلمب شــود، به فرودگاه 
مشهد بیاید و دوباره از فرودگاهِ مشهد محصولات اشَ صادر 
شــود. به همین دلیل ما بارها درخواســت کرده ایم که یک 

ارزیاب بانک مرکزی به مشهد بفرستند
صمدی با تاکید بر اینکه زیورِ سوغات از دیگر مشکلات این 
هنر-صنعت اســت، گفت: به این معنی که متاسفانه مدیران 
نقره را که یک فلز نیمه قیمتی است را با طلا برابر کرده انَد. 
هر گــرم طلا یک میلیــون پانصد هزارتومان اســت و هر 
گرم نقره بیســت هزار تومان. اما قانون برای صادرکنندگان 
می گوید اگر کسی بخواهد نقره یا طلا صادر کند، فقط مجاز 
به صادرکردنِ 150گرم است. یعنی 150 گرم طلا که حدود 
سیصد میلیون تومان می شود با 150 گرم نقره که برابر با دو 

میلیون و پانصد هزار تومان می شود برابر شده است!
اســماعیل صمدی بیان کــرد: این قوانین دســت و پاگیر 
باعث شــده زائرانی که برای زیــارت امام رضا)ع( می آیند و 
می خواهند سوغات این شــهر را بخرند با همان محدودیت 

150 گرم مواجه شوند و این برای تولیدکنندگان مشکل ساز 
شده است. علی الخصوص اینکه استفاده از زیور نقره ی مزین 
شــده به سنگ های دُرِنجف، فیروزه نیشــابور، عقیق و.. در 

اسلام بسیار تاکید شده است
دبیر کمیسیون سازندگان اتحادیه طلا، جواهر و نقره مشهد 
گفت: پس از پیگیری فراوان ما مقرر شد اتباع بتوانند تا سه 
کیلو نقــره را با خود ببرند اما باز قانون جدیدی وضع شــد 
که می گوید زائران باید دلارشــان را از صرافی های مجازی 
که ما می گوییــم بخرند! درواقع انــگار می خواهند این کار 
انجام نشــود. در این شرایط که به ســختی ارز وارد کشور 
می شود، چرا مدیران این صنف در این مسیر ارزآوری اینقدر 
سنگ اندازی می کنند؟ زائر صرفا می خواهد سوغات این شهر 

را با خودش ببرد، این برای تولید کننده ما خیلی خوب است 
پس این اجازه را  بــه او بدهید، نهایتا اینکه قبل اش زائر به 
اتحادیه مراجعه می کند و روی فاکتورش مهری درج می شود 
تا در گمرک هم به مشــکل نخــورد. این هم یک ارزآوری 
و هم ایجاد شــغل است. ما در مشــهد کارگاه های دویست 
نفره ی نقره ســازی داریم که تمرکزشان فقط روی سوغات 

است
صمدی با اشاره به مبحثِ صادرات تجاری گفت: صادرات به 
صورت تجــاری یعنی تولید کننده با کارت بازرگانی بخواهد 
صادراتی داشــته باشد، در این حوزه ما قوانین خوبی داشتیم. 
محصول از مشــهد به بانک مرکزی می رفت، بانک مرکزی 
محصول را مشــاهده  می کرد و پس از وزن کردن در نهایت 

محصول مــورد ارزیابی قرار می گرفت، پلمب می شــد و به 
فرودگاه هاشــمی نژاد می رفت و صادرات بــه راحتی انجام 
می شدوی با تاکید بر قوانین جدید بانک صنعت معدن، گفت: 
متاسفانه مدتی قبل بخشنامه ای منتشر شد که می گفت برای 
صــادرات فلزهای گرانبها در بحثِ زیــورآلات، باید نگین  و 
گوهرسنگ ها را بانک صنعت و معدن مورد ارزیابی قرار دهد 
و فلز را بانک مرکزی و ایــن خلا، صادرات ما را قفل کرد، 
چگونه می شــود فلز را جدا کرد و بــه بانک مرکزی برد و 
ســنگ را به بانک صنعت و معدن؟ اینهــا باید به روی هم 
ســوار شوند، اگر تک به تک باشند بدون ارزش می شوند، ما 
نمی خواهیم سنگ خام را صادر کنیم بلکه به دنبالِ ارزآوری 
از طریق ارزش افزوده هستیم. متاسفانه کارشناس هایی برای 
ما تصمیم میگیرند که هیچ اطلاعی در مورد صنعت ما ندارد 
و آنقدر چوب لای چرخ تولید گذاشــته انَد که صادرات را به 

صفر رسانده اند  
دبیر علمی »دومین مسابقه ی ملی طراحی طلا و جواهرات« 
افــزود: دومین مســابقه ی ملی طلا و جواهــرات با هدف 
شناساییِ استعدادها، شناخت طراحان خوب ایرانی و آشنایی 
یا قابلیت های شــان سی و یکم تیرماه در هتل سی نورمشهد 
با حضور طراحانی از سراســر کشور برگزار خواهد شد. حوزه 
طراحی جواهرات و فایل های سه بعدی، برای صادرات نیازی 
به ترانزیت، قطار، کشتی و.. ندارد، یعنی یک فرد خلاق و با 
استعداد می تواند از یک روستا در کشور کار طراحی را انجام 
دهد و برای خود درآمد ارزی کسب کند. به دلیل نبودِ نیروی 
جوان متخصص در خارج از کشــور، شرکت های خارجی به 
دنبالِ طراحانِ ایرانی هســتند. به عنــوان مثال از دورِ قبل 
برگزاری همین مســابقه از میان 9 نفر برگزیده 7 نفر آن ها 
مهاجرت کرده انَد. بنابراین ما باید این ظرفیت را تقویت کنیم 
تا نیروهــای طراح ما از اینجا با شــرکتهای خارجی ارتباط 
بگیرند، دورکاری کنند و آثارشــان را برای آنها بفرستند. این 
یک روش ارزآوری  بســیار عالی در حوزه صادرات غیرنفتی 

است

رفتارشناسی تتلو و مخاطبانش؛

سندرمی به نام پرستش سلبریتی
تتلو برای غریب به اکثر افراد نامی آشناست 
کــه همواره عــلاوه بر منتقدیــن جدی به 
رفتارهــا و شــخصیت و کار وی، مخاطبان 
زیادی داشــته اســت. در این میان جامعه 
شناسان فرهنگی معتقدند که یکی از دلایل 
محبوبیــت ایــن چهره مخصوصــا در بین 
نوجوان ها این اســت که نافرمانی را ترویج 

می دهند.
به گــزارش روزنامه صبح امــروز و به نقل 
از خبرآنلاین، تقریبا کســی نیســت که او 
را نشناســد، یعنی اگــر بخواهد هم گریزی 
از شــنیدن نامش ندارد. چهــره ای متفاوت، 
پوششــی خــاص و کارهایی کــه از لحاظ 
اجتماعــی چندان پذیرفته شــده نیســت. 
تتوهایی که از فرق ســر شــروع می شود و 
کل بدنش را در بر می گیــرد، البته به گفته 
خــودش هر کدام از این رنگ و لعاب ها معنا 

و مفهومی دارد.
کســی که برای ایران شــعر خوانده، حالا با 
سایت های شرط بندی کلاه همان ایرانی ها 
را بر می دارد، ایرانی هایی که برای حضور در 
کنســرتش حدود ۴0 میلیارد تومان ارز را به 

کشور ترکیه بردند.
تا اینجای کار احتمالا متوجه شــدید که این 
فرد کسی نیست جز امیرحسین مقصودلو با 
نام مستعار »تتلو«! او هیچ ترس و فراری از 
حاشیه و حاشیه ســازی ندارد، اتفاقا بیش تر 
اوقات خودش جنجال را در آغوش می کشد.

علاقه به حاشیه سازی
این بار هم ناخواســته درگیر حاشــیه شــد 
اما خــودش با علاقه زیاد بــه آن دامن زد. 
ماجرا با انتشــار یک خبر شــروع شد. تتلو، 
دنیا جهانبخت و ساشا سبحانی به دادسرای 
تهران احضار شــدند. ماجرا از این قرار است 
که از مدتی قبل افراد زیادی به پلیس فتای 

پایتخت مراجعه کردند و به طرح شکایت از 
گردانندگان یک سایت شــرط بندی و قمار 
پرداختنــد. به گفتــه مالباختــگان، آنها پول 
زیادی به بهانه شــرط بندی پرداخت کرده و 
در حالی که بســیاری از آنهــا برنده بازی ها 
می شــدند اما پولی به آنها پرداخت نمی شد. 
از اواخر پارسال این شکایت ها مطرح شده و 

روزبه روز بر تعداد آنها افزوده می شد.
در این شــرایط تیمی از مأموران پلیس فتا 
وارد عمل شــدند و با انجــام ردیابی و رصد 
در فضــای مجازی دریافتند گردانندگان این 
ســایت ها از افراد پرحاشیه و جنجالی فضای 
مجازی هستند که در ایران زندگی نمی کنند. 
بررسی ها نشــان می داد که این افراد ساشا، 
پسر ســفیر سابق ایران در ونزوئلا، امیر تتلو 
خواننده فراری و دنیا جهانبخت از چهره های 
معروف در شبکه های مجازی هستند که این 
سایت ها را راه اندازی و هدایت می کنند. تمام 
پول های مردم نیز به حساب این افراد منتقل 
شــده و آنها از این طریق توانسته اند ثروت 
زیادی را با فریب مــردم و کلاهبرداری به 

بهانه شرط بندی و قمار به دست آورند.
در همین شــرایط تتلو فرصــت را غنیمت 
دانســت و از آب گل آلود ماهــی گرفت، به 
کنســولگری رفــت، دوباره توجه هــا را به 
ســمت خودش جلب کرد و فــردای همان 
روز موســیقی جدیــدش را منتشــر کرد و 
البتــه کنســولگری ایــران در ترکیه هم با 
انتشــار بیانیه، به صورت کاملا ناخواسته، به 
بازپروری این شــهرت و جلب توجه کمک 

کرد.
امــا این رفتارهای تتلو و دیگر ســلبریتی ها 
چرا انجام می شــود؟ چرا مخاطبان مشتاق 
تماشای آن هستند؟ چرا سلبریتی ها و میکرو 
سلبریتی ها برای مخاطبان جذاب هستند؟ و 

آیا صئور بیانیه از جانب کنسولگری ایران در 
ترکیه به بازپروری این شــهرت کمک کرد 

یا خیر؟
برای رســیدن به پاســخ این پرسش سراغ 
سمانه کوهستانی، دانشجوی دکتری جامعه 
شناسی فرهنگی رفتیم که در ادامه پاسخ ها 

را می خوانید.
تداعی شهرت با خرید توجه

کوهستانی درباره هدف سلبریتی ها گفت: در 
وهلــه اول می توان گفت که ســلبریتی و یا 
میکرو ســلبریتی که در حال حاضر از بستر 
رســانه مطرح شــده اند، هدف اولشان این 
اســت که مخاطب را جذب کنند و یکی از 
اســتراتژی هایی که این افراد در این بین و 
خیلی راحت می توانند از آن اســتفاده کنند، 
خرید توجه اســت. در حال حاضر هم ما در 
دوره ای زندگی می کنیم که به آن می گویند 
عصــر اطلاعات و اقتصــاد توجه کاری که 
بلاگرهای سبک زندگی با به نمایش گذاشتن 

جزئیات زندگیشان انجام می دهند.
این کارشــناس اضافه کرد: تتلــو با انجام 
کارهای غیر متعارف و اشتراک گذاشتن آن 
در شــبکه مجازی، دائم در تلاش اســت تا 
خودش را در صدر اخبــار نگه دارد، هرچند 
تتلو در حال حاضر یک ســلبریتی به شمار 
می آید امــا بازهم تلاش می کند تا از طریق 

رسانه ها شهرت خود را بازتولید کند.
تعاملات فرا اجتماعی، ویژگی 

سلبریتی های محبوب
او درباره تعاملات فرا اجتماعی ســلبریتی ها 
گفت: در کل ســلبریتی ها تاثیــر زیادی رو 
جامعه مخاطبان دارند و این موضوع بخاطر 

تعاملات فرا اجتماعی است که رخ می دهد.
کوهســتانی ادامــه داد: تعــدادی از ایــن 
ســلبریتی ها از صمیمیت نوع دوم اســتفاده 

می کننــد. پایــگاه برخی از ایــن بلاگرها، 
اینفلوئنسرها و میکرو سلبریتی ها شبکه های 
اجتماعــی اســت که می خواهنــد مخاطب 
را با خودشــان همراه کنند اما این موضوع 
در سلبریتی های ســنتی کم تر دیده می شود 
یعنــی نوع رفتار، کلام، گفتار و کردارشــان 
دور از عامه مردم اســت اما زمانی که میکرو 
ســلبریتی ها یا بلاگرها را دنبــال می کنید، 
می بینید که آن ها با استفاده از الفاظ دوستانه 
و صمیمانه و نامیدن شــما به عنوان دوست، 
عزیــز و همدم خودشــان کاری می کنند تا 
با آن ها احســاس راحتی داشــته  مخاطب 
باشــد و این  رفتار فرا اجتماعی باعث جذب 
دنبال کننده و تایید شــدن از جانب فالوئرها 
می شود، بعد از مدتی این صمیمیت تبدیل به 
توجه بیش از اندازه و پس از مدتی، توجه به 

سرمایه تبدیل می شود.
واکنش مخاطبان به رفتار اگزجره او دامن 

می زند
کوهســتانی درباره تلاش سلبریتی ها برای 
همراه کردن مخاطبان با خودش گفت: یکی 
از ارکان اصلی ماندگاری یک ســلبریتی یا 
میکرو ســلبریتی این است که مخاطب را از 
هر طریقی با خودش همــراه کند و افرادی 
ماننــد تتلو به خوبی این موضوع را می دانند، 
زیــرا یکی از ارکان باقــی ماندن در عرصه 
شــهرت، این است که ســلبریتی یا میکرو 
سلبریتی بتواند از هر طریقی مخاطب را نگه 
دارد و افرادی ماننــد تتلو به خوبی می دانند 
که اگر مخاطب وجود نداشته باشد، آن ها هم 

وجود ندارند.
او درباره سندم پرســتش سلبریتی گفت: ما 
یک مســئله به نام سندرم پرستش سلبریتی 
دارم و می توانیــم این مــورد را به صورت 
خاص درباره تتلو مطرح کنیم. رفتار این فرد 

به تنهایی اگزجره است و واکنش های بیش 
از انــدازه مخاطبان هم به این موضوع دامن 

می زند.
او درباره ریشــه این سندروم ادامه داد: البته 
سندروم پرستش سلبریتی ریشه روانشناختی 
ندارد، بلکه این موضــوع وجوه اجتماعی و 
جامعه شــناختی دارد. یعنی فرد دنبال کسی 
می گردد که به او تبدیل نشده، حالا یا برای 
رســیدن به آن تلاش کرده، یا هیچ تلاشی 
انجام نداده اســت اما به هر حال آن چیزی 
را که خودش به دســت نیاورده در دیگری 

پیدا می کند.
درباره تتلــو هم ماجرا این اســت که جنبه 
سلبریتی  بودن فرد برای مخاطبان مخصوصا 
نوجــوان اهمیــت چندانی نــدارد، بلکه آن 
نافرمانــی و حتی خرده فرهنگی که این فرد 
به وجــود آورده و آن را ترویج می دهد برای 

مخاطبان جذاب و مهم است.
کنسولگری ایران در ترکیه به بازپروری 

شهرت تتلو کمک کرد
آنطور که از شــواهد مشــخص است، تتلو 
نمی تواند به ایران بازگردد و یکی از راه های 
دیده شدن و تداعی شهرت و محبوبیت برای 
فالوئرانش جلوی چشم بودن است، حالا این 
کار یــا از طریق برگزاری کنســرت انجام 
می شود، یا با انتشار کارهای غیر متعارف در 
فضای مجازی و حاشیه سازی، فکر می کنم 
رفتن او به کنســولگری ایران در ترکیه هم 
برای جلــب توجه و قرار گرفتــن در صدر 
اخبار باشد، چون ایشــان به واسطه حواشی 
که ایجاد کرده ، نمی تواند به راحتی به ایران 
بازگردد و کنسولگری ایران در ترکیه هم با 
صدور بیانیه حضور تتلو در کنســولگری، به 
صورت ناخواسته به بازتولید شهرت او دامن 

زد.
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هر ۲۳ دقیقه یک خودروی دودزا در مشهد 
اعمال قانون می شود

معــاون محیط زیســت و خدمات 
شهری شهرداری مشهد ضمن اشاره 
به اعمال قانون بیــش از پنج هزار 
و 700 خودروی دودزا طی ســه ماه 
نخست ســال جاری، گفت: هر ۲3 
دقیقه یک خودروی دودزا در مشهد 

اعمال قانون می شود.
»به گزارش صبح امروز علی نجفی« 
با اعلام این خبر اظهار کرد: باتوجه 
به گســترش کلان شهر مشهد طی 

سال های اخیر و افزایش قابل توجه خودروهای موجود در این شهر، کنترل و کاهش آلودگی هوا 
یکی از مهم ترین دغدغه های مدیریت شــهری است؛ چرا که تردد روزانه بیش از سه میلیون و 
500 هزار خودرو در مشهد که اغلب آنها به صورت تک سرنشین هستند، اثرات منفی زیادی بر 

کیفیت هوا خواهد داشت.
وی ادامه داد: متاسفانه تردد خودروهای دودزا و آلاینده اثرات مخربی بر محیط زیست و سلامت 
مردم دارد؛ در همین راســتا به منظور شناسایی و اعمال قانون این خودروها، 6 گشت خودرویی 

مقابله با آلاینده های زیست محیطی »سمام« ، در شهر مشهد مشغول فعالیت هستند.
معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهرداری مشهد افزود: آمارها حاکی از آن است که در 
ســال گذشته بیش از ۲۲ هزار خودروی دودزا و آلاینده در شهر مشهد اعمال قانون شده اند که 
میزان اعمال قانون خودروهای آینده و دودزا در ســه ماهه نخست سال گذشته نسبت به سال 

جاری تفاوت معناداری نداشته است.
نجفی خاطر نشان کرد: شهروندان می توانند در صورت مشاهده تردد خودروهای آلاینده در شهر، 
پلاک آن را به سامانه ارتباطات مردمی 137 اعلام کنند تا بلافاصله پیگیری لازم صورت گیرد.

معاون استاندار خراسان رضوی:

بی اطلاعی بهترین بهانه برای تخلف است
معاون مدیریــت و هماهنگی امور 
زائران اســتانداری خراسان رضوی 
گفــت: نرخ هــای مصــوب اماکن 
اقامتی زائران باید اطلاع رسانی شود 
تا زائر از ضابطه نرخ اطلاع داشــته 
باشــد. آگاهی زائــران از قیمت ها 
می تواند بهترین نظارت باشــد چرا 
که بی اطلاعــی بهترین بهانه برای 

تخلف است.
حجت الاسلام حجت گنابادی نژاد در 

گفت وگو با ایسنا در خصوص برنامه های ستاد خدمات سفر خراسان رضوی در میزبانی از زائران 
تابستانی مشهد اظهار کرد: نخستین تابستان پس از دوران کرونا را در پیش داریم. ضمن اینکه در 
10 سال اخیر تابستانی نداشته ایم که تمام مناسبت های مذهبی در آن یک جا باشد. به طور مثال 

دهه صفر به تنهایی یک پیک زیارتی در مشهد محسوب می شود.
وی افزود: ستاد اجرایی خدمات سفر در این ایام به صورت دائمی فعالیت دارد و با توجه به زائرپذیر 
بودن مشهد، به هیچ وجه تعطیلی ندارد. لازم است در این ایام دستگاه های مختلف با استفاده از 
فرصت فضای مجازی و رسانه ها در کنار اطلاع رسانی نقاط ضعف و قوت، ارائه خدمات به زائران 
را بررسی و برطرف کنند. همچنین باید نیازهای زائران به صورت دقیق بررسی و کالا و خدمات 

بدون هیچ گونه کمبودی به زائران عرضه شود.
معاون مدیریت و هماهنگی امور زائران اســتانداری خراسان رضوی تصریح کرد: مشکل تفاوت 
در نرخ تاکســی های مشهد این است که به خوبی اطلاع رسانی نمی شود. نرخ های مصوب باید 
اطلاع رســانی شود تا زائر از ضابطه نرخ اطلاع داشته باشــد. در راه آهن، فرودگاه و ترمینال چه 
میزان تابلوی تبلیغاتی داریم؟ برای مسواک و صابون در این تابلوها تبلیغ می کنند اما نرخ تاکسی 

را درج نمی کنند.  
گنابادی نژاد خاطرنشــان کرد: ارتقای خدمات کیفی و کمی مجتمع های خدمات رفاهی نیز جزو 
اولویت های ماســت. شهرداری  شهرهای در مسیر زائران به نظافت سرویس های بهداشتی باید 

توجه ویژه داشته باشند و خدمات را ساماندهی کنند.
وی در خصوص وضعیت واحدهای اقامتی در مشــهد تاکید کرد: ظرفیت های رســمی مشهد 
پاســخگوی اقامت در ایام پیک نیســت. ظرفیت های غیررسمی نیز فعال شده است. بزرگترین 
مشکل ما در ظرفیت های اقامتی تفاوت در نرخ هاست. اداره  کل میراث فرهنگی خراسان رضوی 
برای این ایام نرخ نامه شــناور منتشــر می کند، در حالی که در ایام پیک نرخ نامه شناور نداریم و 

نرخ نامه باید ثابت باشد. وقتی نرخ نامه شناور باشد، نظارت معنا ندارد.
معاون مدیریت و هماهنگی امور زائران استانداری خراسان رضوی ادامه داد: نرخ نامه ها نیز باید به 
زائران اطلاع رسانی شود. چرا واحدهای اقامتی نرخ نامه ها را پشت میز خود می گذارند؟ تمام لابی 
هتل ها تلویزیون و نمایشــگر دارد. خوب است که واحدهای اقامتی این نرخ نامه را در نمایشگر 

خود نمایش دهند.
گنابادی نژاد در خصوص میزان ماندگاری زائر در مشهد تصریح کرد: ماندگاری زائر در مشهد بین 
۲ تا ســه روز است. میزان ماندگاری زائر در گذشته هم همین میزان بوده است. البته با افزایش 

هزینه های سفر این میزان از ماندگاری زائران طبیعی است.

استفاده از پابند الکترونیکی برای بعضی 
مدیران متخلف در خراسان شمالی

دادســتان مرکز خراسان شمالی 
گفــت: برای برخــی از مدیران 
متخلــف در اســتان از پابنــد 

الکترونیکی استفاده می شود.
به گزارش ایســنا؛ ســید جواد 
ایلالــی ظهــر روزگذشــته در 
نشست خبری اظهار کرد: یکی از 
موارد جایگزین ها حبس، استفاده 
از پابند الکترونیکی است که در 
استان از ظرفیت آن ها استفاده 

می شود.
وی افــزود: در حال حاضر برای 

10۴ مجرم از پابند الکترونیکی استفاده می شود که تعدادی از آن ها مربوط به مدیران است.
ایلالــی همچنین درباره پرونده های باز مربوط به مدیران اســتان، اعلام کرد: در حال حاضر 8 

پرونده باز مربوط به اتهامات مدیران استان در دستگاه قضایی وجود دارد.
وی همچنین به عمده ترین جرائم در اســتان که منجر به صدور حکم شده است، اشاره کرد و 

گفت: رتبه نخست مجرمان، سرقت است.
ایلالی تاکید کرد: سرمنشا این جرم، مشکلات اقتصادی است اگر فعالیت های معاونت اجتماعی 

و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری نبود، جرائم در استان چندین برابر می شد.
وی ادامه داد: سرقت در استان تا ۲ 3 سال گذشته در رتبه سوم جرائم بود اما امسال به رتبه اول 

رسیده که نشان می دهد باید بیش از گذشته نگران باشیم.
دادســتان بجنورد همچنین اظهار کرد: ضرب و جرح، توهین به اشــخاص عادی، ایجاد صدمه 
بدنی عمدی به خودرو و تهدید از دیگر جرائمی محســوب می شود که پس از سرقت، رتبه دار 

جرائم استان هستند.
وی ضابطان عام و خاص را بازوان دادســتانی در رســیدگی به جرائم دانست و گفت: به همین 
دلیل 19 دوره آموزشــی برای آن ها برگزار شــده و طی سال گذشته نیز 1۴1 بازدید از عملکرد 

آن ها ثبت شده است.
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شهردار مشهد در آئین آیین بازگشایی و ساماندهی پادگان لشکر 77 ارتش:

51 هکتار فضای سبز پادگان در اختیار مردم قرار خواهد گرفت 
مراسم بازگشــایی و ســاماندهی معابر پادگان لشکر 77 
نیروی زمینی ارتش، با حضور سید عبدالله ارجائی شهردار 
مشهد؛ حسن موحدیان رئیس شورای اسلامی شهر مشهد؛ 
فرمانده نیروی زمینی ارتش؛ معاون هماهنگ کننده نیروی 
زمینی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی، معاون وزیر راه و 
شهرسازی، تولیت آســتان قدس رضوی، رییس سازمان 
قضایی نیروهای مسلح و جمعی از اعضای شورای اسلامی 

شهر، مدیران شهری و مسئولان ارشد استانی برگزار شد.
به گزارش صبح امروز شــهردار مشــهد ضمن اشاره به 
بازگشایی معابر پادگان ارتش، گفت: امیدواریم با همکاری 
و همدلی 51 هکتار از فضای ســبز پادگان تا پایان سال 

آماده و برای استفاده در اختیار مردم قرار داده شود.
»ســید عبدالله ارجائی« در حاشیه مراسم بازگشایی معابر 
پــادگان ارتش، افــزود: با همدلی شــاهد تفاهم بزرگ و 
تاریخی بودیم که طرف های آن از عرق و مصالح سازمانی 

خود به نفع مردم گذشتند.
وی اضافه کرد: در اولین گام و درراســتای تســهیل تردد 
زائران و مجاوران دسترســی های شرقی غربی پادگان به 
روی مردم باز شد .شهردار مشهد تصریح کرد: همچنین با 
بازگشایی مسیرهای پادگان دسترسی به 9 بیمارستان واقع 
در هسته مرکزی شهر برای ساکنان شرقی و مسیر فرودگاه 
برای ســاکنان غربی مشهد تسهیل می شود، این موضوع 

برای تردد اورژانس، بیماران و... اهمیت زیادی دارد.
ارجائی با بیان اینکه با این بازگشایی ها بار ترافیکی خیابان 
بهار نیز کاهش پیدا می کند اظهار کــرد: میدان تقی آباد، 
خیابان کوهسنگی، خیابان امام خمینی)ره( و 900هکتار از 
زمین های پیرامون این پادگان نیز از این بازگشــایی سود 
خواهند برد.وی ضمن اشاره به اینکه در گام دوم امیدواریم 
با تجهیز فضای کم نظیر داخل پادگان 51هکتار فضای سبز 
جنگلی در اختیار مردم قرار گیرد خاطرنشان کرد: در صورت 
همراهی نیروهای مسلح امیدواریم این اتفاق تا پایان سال 

تحقق پیدا کند.
شهردار مشهد ادامه داد: در گام سوم هم 15هکتار فضای 
فرهنگی شامل تعدادی از سوله های تاریخی دارای ارزش 

میراثی و... در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
همدلی مسئولان کشوری و استانی موجب بازگشایی 

پادگان ارتش شد 
شهردار مشهد گفت: همدلی مسئولان کشوری و استانی 
موجب بازگشــایی پادگان به نفع مردم شد.»سید عبدالله 
ارجائی« اظهار کرد: بسیار مفتخر هستم که به نمایندگی 
دوره ششم خدمت همه خیر مقدم عرض کنم؛ نظام مقدس 
جمهوری اســلامی ایران به واسطه اصل مترقی در قانون 
اساسی بن بست مدیریتی ندارد و بازگشایی اراضی پادگان 

لشکر 77 یکی از مصداق های اثبات این ادعا است.
وی افزود: آن جایی که بعد از 17 سال دستگاه های مرتبط 
ذی ربط در ساماندهی اراضی پادگان با تلاش وافر به توافق 
نرسیدند، دستور مقام معظم رهبری بازگشا شد، البته همدلی 
بین مدیران استانی و حمایت مدیریت ملی راهگشای این 
روند پر مخاطره بود و پیگیری »حجت الاســلام اژه ای« 
رئیس قوه قضائیه، نیروی مسلح، استاندار خراسان رضوی، 
حمایت وزیر راه وشهرســازی، هماهنگی در ارتش پیروز 
خراســان و لشــکر 77 و نیروی زمینی ارتش به ویژه امیر 
»حیدری« فرمانده نیــروی زمینی ارتش و نیروی زمینی 

سپاه نیز بی تاثیر نبود.

شــهردار مشــهد بیان کــرد: در ســطح اســتان اداره 
راه وشهرسازی، دســتگاه قضایی، نیروی مسلح و اعضای 
کمیســیون ماده هفت که دست به دست یکدیگر دادند تا 
این پروژه به نفع مردم ساماندهی شود، ۴00 هکتار اراضی 
ساماندهی شد و آنچه در مرحله اول در اختیار مردم و زائران 
قرار می گیرد، معابر اصلی و دسترسی اصلی شرقی و غربی 

است.
ارجائی خاطرنشان کرد: در مرحله بعدی بیش از 51 هکتار 
فضای سبز در اختیار شهروندان قرار می گیرد که نزدیک به 
15 هکتار فضای فرهنگی و ورزشی در قالب سوله فرهنگی 

و ورزشی بهره برداری می شود.
وی اضافه کرد: علاوه بر این میدان مشــق با وســعت 6 
هکتار در اختیار مردم قرار می گیرد، امیدوارم این تغییر در 

مشهد و این همدلی ها به نفع مردم باشد.
»ســید عبدالله ارجائی« ضمن اظهار کرد: در پادگان، 51 
هکتار کاربری فضای سبز داریم که این میزان برای شهر 
و شهرداری بسیار ارزشمند است، با توجه به  نوع درختان و 
الگوی کشت بنا داریم در آنجا پارک جنگلی احداث کنیم.

امکانات رفاهی برای مردم فراهم می شود
وی ادامه داد: طرح های مطالعاتی آغاز شده و امکانات مورد 
نیاز از نظر رفاهی و اســتاندارد در داخل این فضای ســبز 
پیاده خواهد شــد. مطمئن هستیم با وجود ساختمان های 
قدیمی موجود، این فضا کشش و جاذبه بسیار خوبی برای 

مردم خواهد بود.
درختان در داخل پادگان روتبال شدند

وی افزود: تلاش مدیریت شــهری از ابتــدا این بود که 
در مســیرها، کمترین جابه جایی درخت را داشته باشیم و 
درختان کمی قطع شوند؛ بسیاری از درختان روتبال شده در 
زمین  های خالی داخل پادگان کاشته شده است. در برخی 
از مکان ها عرض آیلندها به جای دو متر آیلند را در حدود 
5 تا 6 متر در نظر گرفتیم که موجب شد درختان بیشتری 

حفظ شود.
احداث مسیرهای دو طرفه برای حفظ ساختمان های 

قدیمی
ارجائی ادامــه داد: برخی از مواقــع در محور قوس ایجاد 
کردیم و 15 متر پیاده رو در نظر گرفتیم تا ســاختمان ها و 
درختان بیشتری حفظ شود در بعضی مکان ها برای حفظ 
درختان و ساختمان های قدیمی، برخی از مسیرها دو طرفه 
شده و فاصله مســیر )عرض آیلند( به 35 متر هم رسیده 

است.
وی خاطرنشان کرد: ســعی کردیم تا زمانی که طرح های 
جمع آوری آب های ســطحی تدوین شود، دست به معابر 
قدیمی نزنیم و آســفالت های قدیمی را حفظ کنیم و تنها 

اقدامات ترمیمی و لکه گیری انجام دهیم.
میدان مشق، یکی از میادین مهم شهر می شود

شــهردار مشــهد افزود: یکی از نقاط قوت این بازگشایی، 
میدانی بزرگ بنام میدان صبحگاه ارتش اســت. مساحت 
این میدان بیش از 6 هکتار یعنی دوبرابر میدان شهدا است. 
امیدوارم مشــاور ویژه ای که برای  آن گرفتیم طرح خوبی 
ارائه کند. تا در آینده این میدان به عنوان میدان مهمی در 

سطح ملی ایفای نقش کند.
وی تاکید کرد: از فعالان فرهنگی، اجتماعی، هنری، فضای 
سبز، معماران و شهرسازان و مخصوصا اهالی محله های 
اطراف دعــوت میکنم تا در طراحی فضــای های جدید 

یاری گر مدیریت شهری باشند.
حل گره های ترافیکی با بازگشایی پادگان

وی به مزیت های بازگشایی پادگان برای شهروندان اشاره 
و اظهار کــرد: مهم ترین مزیت آن حل گره های ترافیکی 
دو طرف پادگان است، زمین این پروژه بزرگ بود و مردم 
مجبور بودند برای رفتن از سمتی به سمت دیگر، کل این 
188 هکتار را دور بزنند. باز شدن معابر وسط در این پروژه 
مزیت بســیار خوب ترافیکی و دسترسی های بسیار موثر 

شرقی غربی ایجاد می کند.
تسهیل دسترسی به فرودگاه از مسیرهای شرق و 

غرب
شــهردار مشهد ادامه داد: قبل از بازگشایی پادگان، ابتدای 
خیابــان فیاض بخش به فرودگاه می رســید اما در انتهای 
آن به دیوار پادگان برخورد و مســیر مسدود می شد اما با 
بازگشایی خیابان، این مسیر باز شده و راه کوتاه تر می شود. 
با این اقدام بار ترافیکی خیابان بهار و کوهسنگی کاهش 

پیدا می کند.
تعریض خیابان ارشاد الرضا )علیه السلام(

ارجائی در خصوص بازگشــایی خیابان ارشاد الرضا، افزود: 
خیابان ۴5 متری ارشاد الرضا با سیم خاردار مسدود شده بود 
و پشت آن پارکینگ خاکی موقت ارتش بود که با وساطت 
رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح در اختیار شهرداری 

قرار گرفت و آسفالت شد.
وی تصریح کرد: خیابان های طولی ما که در طول پادگان 
انجام می شــود از ابتدای خیابان تا انتها در ســمت ارتش 
عقب نشینی خواهد داشت، در حال حاضر یک مسیر خیابان 
داریم و مســیر دیگر در سهم شــهرداری از اراضی ارتش 

بازگشایی خواهد شد تا ارشادالرضا به ثامن متصل شود.
خیابان جدید احداث می شود

شهردار مشــهد عنوان کرد: یک خیابان در داخل پادگان 
داریم که به صورت شکسته، محور عمودی را منتقل خواهد 
کرد، از میدان جهاد و کندروی بزرگراه شــهید ســلیمانی 
شروع خواهد شد و امتداد آن به خیابان شهید بهشتی وصل 
می شود، سپس در ادامه به خیابان ارشاد الرضا)ع( متصل و 
با حرکت ۴0 متری دوباره به سمت خیابان بهشتی خواهد 

رفت.
تسهیل دسترسی ۹ بیمارستان کلیدی شهر

 احداث پارکینگ عمومی دو هکتاری
وی درخصوص احداث پارکینگ عمومی در این محدوده، 
اظهار کرد: انتهای میدان مشق به مساحت حدود ۲ هکتار 
پارکینگ درنظر گرفته شده زیرا پارکینگ جزو الزمات در 

موقعیت کنونی این فضا است.
 وی در پایان از همه مدیران ملی و اســتانی، لشــکری، 
کشوری و قضایی که در این امر مهم نقش داشتند، تشکر 
کــرد و این کار را حاصل همدلی و حس مســئولیت آنان 

دانست که در نهایت به نفع مردم تمام شد.
بازگشایی پادگان لشکر 77 یک موضوع ملی و فراتر 

از مشهد است
معاون وزیر راه  و شهرسازی بازگشایی پادگان لشکر 77 را 
یک موضوع ملی دانســت و گفت: بازگشایی و ساماندهی 
این پادگان تنها با عزم جدی ممکن بود و افراد زیادی برای 

این کار زحمت کشیدند.
»فرزانه صادق« در آیین بازگشــایی و ساماندهی پادگان 
لشکر 77 ارتش که با حضور مسئولان کشوری و لشکری 

برگزار شد، اظهار کرد: بسیار خرسندم که در شهر مشهد و 
در کنار بارگاه ملکوتی امام هشتم، بزرگمردانی بسیار زحمت 

کشیدند و این پروژه را اجرایی کردند.
وی افزود: همه به جایگاه ویژه لشــکر 77 آگاه هســتید، 
بنده فقط به عملیات ثامن الائمه و شکستن حصر ابادان و 
عزیزانی که جان خود را کف دست گذاشتند تا از این میهن 
دفاع کنند، اشــاره می کنم و امیدواریم رضایت قلبی شهدا 

همیشه و همواره پشتیبان کارهای ما باشد.
معاون وزیر راه  و شهرسازی بیان کرد: قانونی تحت عنوان 
خروج پادگان ها از شــهر وجود دارد و این موضوع در سال 
88 به تصویب مجلس رســیده است. اصرار بر این بود در 
شورای عالی دوگانه اراضی پادگان و آبشار با یکدیگر دیده 
شود و این اتفاق خوب برای شهر مشهد رخ دهد کما اینکه 
این مساله فقط برای مشهد نیست بلکه یک موضوع ملی 
به حســاب می آید و برای زائرین دلسوخته امام رضا)ع( نیز 

است و حتی می تواند بازتاب جهانی داشته باشد.
صادق خاطرنشان کرد: از جمله ویژگی های پادگان می توان 
به مکان محور بودن آن اشاره کرد، در حال حاضر فضای 
سبز پادگان تنگ تر شده اما بســیار با ارزش است و البته 
ساختمان های تاریخی نیز در این مجموعه وجود دارد که 

باید حفظ شود.
وی اضافــه کرد: برای جابه جایی پــادگان توافقاتی میان 
شــهرداری، ارتش و آســتان قدس رقم خورد که نیازمند 
هماهنگی بیشتر بود و خوشحالیم که این تلاش ها به ثمر 

نشست.
معــاون وزیر راه وشهرســازی گفــت: با تدبیر اســتاندار 
خراســان رضوی، همراهی و همدلی آستان قدس رضوی، 
شــهردار و شورای شهر مشهد در مدت زمان کوتاه اتفاقی 

رقم خورد که سال ها قبل باید انجام می شد.
عملیات عمرانی بازگشایی معابر پادگان بدون 
کوچک ترین مشکل در وضع موجود انجام شد

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد گفت: 
عملیات عمرانی بازگشایی معابر پادگان بدون کوچک ترین 

مشکل در وضع موجود انجام شد.
»ســید خلیل منبتی« در حاشیه مراســم بازگشایی معابر 
پادگان ارتش افزود: مردم مشــهد از محیط پادگان خاطره 
دارند لذا بازگشــایی این پادگان فرصت خوبی است تا این 
فضای بکر و زیبا و ساختمان ها و طراحی های قدیمی برای 

استفاده و تجدید خاطره در اختیار مردم قرار بگیرد.
وی بابیان اینکه مدیریت شــهری مشــهد نیز در جریان 
اقدامات اولیه برای بازگشــایی سعی کرد تا کوچک ترین 
مشــکلی در فضای موجود ایجاد نشــود، اظهار کرد: این 
رویکــرد در طراحی و عملیات اجرایــی نهایی نیز لحاظ 

خواهد شد.
منبتی ضمن اشــاره به اینکــه برای آماده ســازی معابر 
جهت بازگشایی همکارانم در شــهرداری بیش از بیست 
روز به صورت شــبانه روزی پــای کار بودند تصریح کرد: با 
بازگشایی معابر پادگان سابق ارتش، شاهد کاهش ترافیک 

خیابان های اطراف خواهیم بود.
معاون عمران حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد ادامه 
داد: بازگشــایی معابر پادگان اقدامی سریع بود اما اقدامات 
زیادی باقی مانده اســت که در طول سال، به مرور و بخش 
به بخش اجرا و فضاهای موجود از جمله فضاهای سبز در 

اختیار مردم قرار خواهد گرفت.

طرح »کمربند سبز مشهد« به مرحله نهایی جشنواره شهر سبز جهانی 2022 راه یافت
رئیس گروه همکاری های بین المللی علمی و تخصصی معاونت برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انســانی شهرداری مشــهد ضمن تقدیر از مجموعه شهرداری مشهد برای 
همکاری و آماده سازی طرح های شهری به منظور ارسال به جشنواره بین المللی » شهر 
ســبز جهانی«، اعلام داشت که بر اســاس اعلام رسمی کمیته جوایز این جشنواره ، 
طرح ارائه شده شهرداری مشهد موفق شده است تا به مرحله نهایی این رقابت راه یابد.

به گزارش صبح امروز، حمید اصفهانی زاده با اعلام این مطلب گفت: انجمن بین المللی 
تولیدکنندگان باغبانی شــهری)AIPH( ازسال 19۴8 میلادی فعالیت خود را در شهر 
زوریخ در کشــور ســوئیس آغاز کرده و از طریق برگزاری جشــنواره ها، رویدادهای 
نمایشگاهی و مسابقات با موضوعات زیست محیطی، باغات و گیاهان، به دنبال ترویج 

مسائل زیست محیطی به ویژه در شهرها است.
اصفهانی زاده افزود: هدف رویداد« جشــنواره شهر سبز جهانی« بزرگداشت ابتکارات 
مبتنی بر استفاده بیشــتر از گیاهان و طبیعت برای ایجاد محیط های شهری بهتر و 
کمــک به تحقق آرزوهای محلی برای بهبــود انعطاف پذیری اقتصادی، اجتماعی و 
زیست محیطی اســت، این رقابت در شش سرفصل مستقل با عناوین »زندگی سبز 
برای تنوع زیســتی«، »زندگی سبز برای تغییرات آب  و  هوایی«، »زندگی سبز برای 
ســلامت و رفاه«، »زندگی سبز برای آب«، »زندگی سبز برای انسجام اجتماعی«، و 

»زندگی سبز برای بهبود اقتصادی و رشد فراگیر« برگزار شده است.
وی ادامه داد: مدیریت شــهری شهرداری مشهد، موفق شــد با ارائه پروژه »تبدیل 
کمربند جنوبی شهر به کمربند سبز و کوه پارک« در کنار شهرهای مونترال )کانادا( و 
حیدرآباد )هندوستان( در صدر گروه »زندگی سبز برای بهبود اقتصادی و رشد فراگیر« 

دراین جشــنواره، همراه دیگر طرح های برگزیده سال ۲0۲۲ این جشنواره در 6 گروه، 
وارد مرحله نهایی شود.

رئیس گروه همکاری های بین المللی علمی و تخصصی شــهرداری مشهد همچنین 
اظهار کرد: در مرحله نهایی این جشنواره جهانی، از بین مجموعاً هجده شهر راه یافته 
به این مرحله )شش گروه، هرکدام با سه شهر منتخب(، یک شهر به عنوان برنده نهایی 

در هر گروه و نهایتاً یک شهر به عنوان برنده ویژه نهایی اعلام خواهند شد.
اصفهانی زاده در خصوص طرح شهرداری مشــهد اظهار کرد : از نگاه این جشنواره، 
تبدیل »کمربند جنوبی« به »کمربند ســبز« و تبدیــل آن به یک »فضای عمومی 
پارکی« نشان گر انعطاف پذیری مدیران شــهری مشهد و بهره مندی از توان الگوی 

حکمرانی مشارکتی مردمی در جهت حفظ منابع سبز تنفسی این کلان شهر است.
 ۲0۲۲ AIPH World Green City Awards وی افزود: جایزه شــهر جهانی ســبز
به شــهرهای دارای طرح های بلندپروازانِ زیست محیطی در برنامه ریزی و مدیریت 

شهری تعلق می گیرد.
گفتنی است: در حال حاضر دبیرخانه » جشنواره شهر سبز جهانی« در آکسفوردشایر 
)انگلستان( قرار داشته و سازمان شهرها و دولت های محلی متحد )UCLG( اصلی ترین 

پشتیبان این جشنواره است.
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 ساپینتو سرمربی استقلال شد
ســرمربی جدیــد تیــم فوتبال 

استقلال معرفی شد.
سابق  سرمربی  ساپینتو  ریکاردو 
لیسبون  اسپورتینگ  باشگاه های 
و بــراگای پرتغــال بــه عنوان 
استقلال  باشگاه  جدید  سرمربی 

انتخاب شد.
ســتاره ســابق تیم ملی فوتبال 
پرتغال و باشــگاه اســپورتینگ 
بــا بیش از 1۲ ســال ســابقه 
مربی گری و حضــور متوالی در 
رقابت های باشــگاهی و قاره ای 

اروپا با باشــگاه استقلال به تفاهم رســید و به عنوان سرمربی جدید تیم فوتبال این باشگاه 
انتخاب شد. 

ساپینتوی ۴9 ســاله با تجربه هدایت اسپورتینگ لیسبون و براگا در پرتغال، واسکودوگامای 
برزیل، ستاره سرخ بلگراد، تیم های باشگاهی یونان و ترکیه و لهستان، استاندارد لیژ بلژیک و 
انتخاب به عنوان برترین مربی سال در این کشور همچنین کسب عنوان قهرمانی جام حذفی 

بلژیک، برای نخستین بار حضور در فوتبال باشگاهی ایران را تجربه خواهد کرد. 
ساپینتو علاوه بر قهرمانی در جام حذفی بلژیک با استاندارد لیژ، نایب قهرمان لیگ  این کشور 
شده است. او همچنین با ستاره سرخ بلگراد نایب قهرمان لیگ شده و توانسته علاوه بر مقام 
ســومی با اسپورتینگ لیسبون با حذف منچسترسیتی به مرحله نیمه نهایی لیگ اروپا صعود 
کند. ساپینتو با براگا از مرحله گروهی لیگ باشگاهی اروپا به عنوان بهترین تیم گروه صعود 

کرد در حالی که براگا در این مرحله بهترین آمار دفاعی و هجومی را داشت. 
این مربی پرتغالی در طول هفته گذشــته و پس از آغاز مذاکرات، اطلاعات گســترده ای در 
خصوص شرایط اســتقلال و بازیکنان تیم قهرمان لیگ برتر فوتبال ایران جمع آوری کرده 
است و به زودی برای مراسم معارفه به ایران خواهد آمد. او در نخستین گام پس از ورود به 
تهران اقدامات لازم به منظور تداوم قهرمانی در فصل جدید را در دستور کار قرار خواهد داد.

انوشیروانی سرپرست فدراسیون 
وزنه برداری شد

پس از برکناری و لغو حکم رییس فدراســیونی علی مرادی، ســجاد انوشــیروانی به عنوان 
سرپرست فدراسیون وزنه برداری منصوب شد.

به گزارش ایســنا، انتخابات فدراسیون وزنه برداری در فاصله یک سال تا پایان دوره ریاست 
علی مرادی با رای دیوان عدالت اداری باطل شــد، وزارت ورزش و جوانان نیز روز گذشته با 

ارسال نامه ای به علی مرادی ابطال انتخابات و پایان دوره ریاست او را به وی ابلاغ کرد.
وزارت ورزش و جوانان دیروز سه شــنبه سرپرســت فدراســیون وزنه برداری را تعیین کرد و 
بر این اســاس سجاد انوشــیروانی تا زمان برگزاری انتخابات به عنوان سرپرست فدراسیون 

منصوب شد.
وزیر ورزش و جوانان در حاشیه افتتاحیه استخر ورزشگاه شهید کشوری این خبر را اعلام کرد.

انوشیروانی از قهرمانان سابق وزنه برداری است که هم اکنون سمت مدیرکلی ورزش و جوانان 
استان اردبیل را نیز بر عهده دارد.

بلغارستان 3-۰ ایران؛ اگر اجازه دهید نگران این تیم باشیم

بلغارها را از بحران خارج کردیم
تیم ملی والیبال ایران دیشب در اولین بازی خود در 
هفته دوم لیگ ملت ها به مصاف بلغارستان می رود.

به گزارش »ورزش ســه«، تیم ملی والیبال ایران 
در هفتــه اول رقابت های لیــگ ملت ها پر فراز و 
نشیب ظاهر شــد؛ جایی که حاصل کار شاگردان 
بهروز عطایی کســب دو پیروزی مقابل تیم های 
چین و استرالیا و دو شکست برابر هلند و ژاپن بود.

نحوه باخت به ژاپن باعث ناامیدی هواداران والیبال 
در ایران شــد اما باید به این نکته هم توجه داشت 
که تیم ملی به شــکل قابل توجهی جوان شده و 
دیگر شاهد حضور ستاره هایی نظیر سعید معروف، 
سید محمد موســوی، امیر غفور و چند بازیکن با 
تجربه دیگر در جمع ملی پوشــان نیستیم.تیم ملی 
والیبال ایران دیشــب در چارچوب اولین بازی خود 
در هفته دوم لیگ ملت ها به مصاف بلغارســتان 
می رود. مســابقات ایران در این هفته به میزبانی 
همین بلغارستان و در شهر صوفیه برگزار می شود؛ 
موضوعی که یک امتیاز قابل توجه برای بلغارها به 

حساب می آید.
*لیــگ ملت ها ۲0۲۲؛ ترکیب شــروع کننده تیم 

ایران برابر بلغارستان
تیم ملی والیبال ایران نخستین مسابقه خود در هفته 
دوم لیگ ملت ها ۲0۲۲ را با امیرحسین اسفندیار، 
مرتضی شــریفی، مهدی جلوه، امیرحسین توخته، 
محمدطاهر وادی، امین اسماعیل نژاد و محمدرضا 

حضرت پور برابر بلغارستان آغاز خواهد کرد.
ست اول : بلغارستان ۲5 -17 ایران

*امتیاز اول بازی توســط بلغارستان به دست آمد 
اما ایران سریع توانست کار را به تساوی بکشاند.

*حرکت ســرعتی بازیکنان بلغارستان نتیجه ای 
نداشت تا ایران ۲-1 پیش بیفتد.

*دریافت بد امیرحسین توخته باعث شد بلغارستان 
به امتیاز ۴ برسد.

* ضربه مرتضی شــریفی نیز به بیــرون رفت تا 
بلغارستان فاصله را به دو امتیاز افزایش دهد. در یک 
رفت و برگشت امتیاز بعدی هم برای بلغارستان به 

دست آمد و نتیجه 6-3 شد.
*امیرحسین اسفندیار موفق شد امتیاز پنجم را برای 

ایران کسب کند.
*جای خالی زیبــای وادی نتیجه را به 8-6 تغییر 

داد.
* اشــتباه بازیکنان ایران در دفاع باعث شد فاصله 

چهار امتیاز افزایش پیدا کند.
*در ادامه سرویس بازیکن بلغارستان به تور برخورد 

کرد و نتیجه 11-8 شد.
*کار سرعتی امیرحسین توخته امتیاز 10 را برای 

ایران رقم زد.
*جای خالی بازیکن بلغارستان به امتیاز 13 برای 

این تیم تبدیل شد.
*ضربه امیرحســین اســفندیار به بیرون رفت تا 

بلغارستان فاصله را به چهار امتیاز افزایش دهد.
*امیرحسین اســفندیار با یک ضربه خوب اشتباه 

خود را جبران کرد و ایران را به امتیاز 13 رساند.
*ســرویس های کم زهر بازیکنان ایران دردسر 

خاصی برای حریف ایجاد نمی کند.
*ســرویس بازیکن بلغارســتان به بیرون رفت تا 

نتیجه 19-16 شود.
*ضربــه خوب شــریفی بعد از برخــورد مدافعان 

بلغارستان در زمین این تیم فرود آمد.
*امیرحسین اسفندیار دفاع شد تا فاصله به 5 امتیاز 

افزایش پیدا کند.
* اشتباه عجیب محمدرضا حضرت پور بلغارستان 

را به امتیاز ۲۴ رساند.
*بلغارستان با یک کار سرعتی به امتیاز ۲5 رسید و 

به راحتی در ست اول پیروز شد.
ست دوم: بلغارستان 2۵ -23 ایران

*سرویس امیرحســین توخته به تور برخورد کرد 
تا در ســت دوم هم امتیاز اول برای بلغارستان به 

دست بیاید.
*سرویس الکساندر نیکولوف به بیرون رفت تا دو 

تیم در امتیاز ۲ برابر شوند.
*جای خالی هوشیارانه امین اسماعیل نژاد ایران را 

یک امتیاز پیش انداخت.
*بلغارســتان با یک حرکت پایپ زیبــا کار را به 

تساوی کشاند.
*دریافت ناامیدکننده مرتضی شریفی بلغارستان را 

یک امتیاز پیش انداخت.
*ســرویس زیبای امیرحسین شــریفی و در ادامه 
تبدیل توپ برگشــتی به امتیاز توسط امیرحسین 

اسفندیار ایران را پیش انداخت.
*دفاع زیبای امیرحسین اســفندیار ایران را با دو 

امتیاز اختلاف پیش انداخت.
*سرویس ساده وادی به طور برخورد کرد تا نتیجه 

10-9 شود.
*امین اسماعیل نژاد با یک اسپک بسیار زیبا امتیاز 

1۲ را برای ایران کسب کرد.
* ســرویس نیکولوف به تور برخورد کرد تا نتیجه 

13-11 شود.
*ایران می توانست فاصله را به سه امتیاز را افزایش 
دهد اما ســماجت بازیکنان بلغارستان مانع از رقم 

خوردن این اتفاق شد.
*مارتین آتاناسوف با یک امتیاز سرویس مستقیم 

کار را به تساوی کشاند.
*جای خالی امیرحســین اسفندیار روی خط زمین 

بلغارستان فرود آمد تا نتیجه 15-1۴ شود.
*امیرحســین اســفندیار این بار با دفاع بازیکنان 
بلغارستان روبه رو شــد تا میزبان یک امتیاز پیش 

بیفتد.
* دفاع زیبای مهدی جلوه ایران را پیش انداخت.

*یک اشتباه دیگر از سوی بلغارها باعث شد ایران 
با دو امتیاز فاصله پیش بیفتد.

*ایران می توانست فاصله را به سه امتیاز را افزایش 
دهد اما امین اسماعیل نژاد دفاع شد.

*بلغارســتان امتیاز بعدی را هــم روی یک توپ 
برگشتی کسب کرد تا کار به تساوی بکشد.

* بعد از ســرویس زیبای امیرحســین اسفندیار، 
شــریفی توپ برگشــتی را تبدیل به امتیاز کرد تا 

دوباره فاصله به دو امتیاز از افزایش پیدا کند.

*امین اسماعیل نژاد با یک اسپک محکم امتیاز ۲۲ 
را برای ایران کسب کرد.

*ایران توپ برگشــتی را توسط مرتضی شریفی 
تبدیل به امتیاز کرد تا نتیجه ۲3-۲0 شود.

* دو ســرویس بســیار خوب از مارتین آتاناسوف 
نتیجه را به ۲3-۲3 تغییر داد.

*اسپک مرتضی شــریفی به بیرون رفت تا ایران 
ست دوم را هم بازنده شود.

ست سوم
*دریافت بد مرتضی شریفی امتیاز اول ست سوم را 

هم به سود بلغارستان رقم زد.
*دفاع کم نقص مهدی جلوه نتیجه را به ۲-1 به 

سود ایران تغییر داد.
*اشتباه عجیب محمدرضا حضرت پور باعث شد دو 

تیم در امتیاز سه برابر شوند.
*پاراپونوف با یک سرویس در سرعت بلغارستان را 

با یک امتیاز پیش انداخت.
*ضربه امیرحسین اسفندیار دفاع شد تا نتیجه 5-6 

شود.
*آتاناسوف با یک حرکت پایپ دو تیم را در امتیاز 

هفت برابر کرد.
*حرکت سرعتی امیرحسین توخته ایران را به امتیاز 

8 رساند.
*نیکولوف باز هم برای بلغارستان امتیاز کسب کرد 

تا نتیجه 10-8 شود.
*بلغارستان با یک حرکت سرعتی موفق شد امتیاز 

1۲ را کسب کند.

Lorem ipsum
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

پاسخ سازمان سنجش به نگرانی ها درباره اعمال 
تاثیر سوابق تحصیلی در کنکور

رییس سازمان سنجش آموزش کشور با تاکید بر اینکه داوطلبان کنکور 
نگرانی برای دریافت ســوابق تحصیلی نداشته باشند، گفت: اگر کسی 
نمرات خوبی در مقطع دیپلم نگرفته، اما مصمم به تغییر رویه و ورود به 
دانشگاه است یا باید ضریب سوابق تحصیلی نامطلوب خود را بپذیرد یا 

در آزمون های ترمیمی شرکت کند. 
به گزارش ایســنا، دکتر عبدالرسول پور عباس با تاکید بر اینکه مصوبه 
جدید کنکوری شــورای عالی انقــلاب فرهنگی اگر تــا نیمه تیر ماه 
ابلاغ شــود، کنکور 1۴0۲ را مطابق آن برگــزار می کنیم، گفت: طبق 
قانون، ســازمان سنجش موظف است یک سال قبل از برگزاری کنکور 
سراســری، شــیوه برگزاری را برای داوطلبان تشــریح کند. اگر تا این 
تاریخ، مصوبه ابلاغ نشــود کنکور 1۴0۲ به شیوه کنکور امسال برگزار 
می شــود و ما نمی توانیم بیشــتر از نیمه تیر ماه بــرای ابلاغ مصوبه 

کنکوری صبر کنیم.
وی افزود: مهمتریــن تغییر در این مصوبه، لحــاظ ضریب ۴0 درصد 
نمرات 10 درسی است که آموزش و پرورش به شکل آزمون سراسری 
برای دانش آموزان پایه دوازدهم برگزار می کند.اما کنکور 1۴01 نسبت 
به ســال قبل تغییری نکرده و ســهم آزمون تاثیر 60 درصد دارد و ۴0 
درصد ســوابق تحصیلی به شــکل تاثیر مثبت اجرا می شود ولی برای 
کنکور 1۴0۲ یعنی ســال آینده به شکل تاثیر قطعی به شکل مثبت و 
منفی لحاظ خواهد شد.این مقام مســئول همچنین به تشریح جزئیات 
اعمال ســوابق تحصیلی در کنکور و نگرانی های دانش آموزان در این 
خصوص پرداخت و گفت: قرار است نگرانی دانش آموزان سال دوازدهم 
درباره فرصت جبران نمرات ســوابق تحصیلی با برگزاری آزمون های 
ترمیمی برطرف شود و این موضوع را قانون گذار با مصوبه جدید برای 

آموزش و پرورش به صورت تعهد ایجاد کرده است.
رییس ســازمان سنجش آموزش کشور در خصوص احتمال بروز برخی 
تبعیض ها با اعمال تاثیر قطعی ســواق تحصیلی در کنکور نیز تصریح 
کرد: سطح آموزش در کشــور متفاوت است در نقاط دور دست ممکن 
اســت معلمانی با سطح دانش معلمان مناطق و مدارس برخوردار وجود 
نداشته نباشند و امکانات آموزشی و کمک آموزشی نیز برابر نیست. لذا 
تاثیر قطعی سوابق تحصیلی در کنکور نیز یک چالش بزرگ دیگر است 

که آموزش و پرورش باید برای حل آن اقدام کند.
پور عباس با اشــاره به وضعیت ســوابق تحصیلی داوطلبان نظام قدیم 
نیــز گفت: در مصوبه کنکوری جدید، ماده 9 وجود دارد که بر اســاس 
این ماده شورای سنجش و پذیرش به رسمیت شناخته شده و اختیارات 
کامل درباره تطبیق دروس و ســوابق تحصیلی و میزان تاثیر آن به این 

شورا داده شده است.
وی ادامه داد: به عبارت دیگر وقتی این سوابق تحصیلی موجود نیست 
شورای ســنجش و پذیرش تصمیم گیرنده است که چه میزان سوابق 
تحصیلی و چه میزان آزمون سراســری برای داوطلب لحاظ شود. یعنی 
به میزانی که این ســوابق تحصیلی وجود نــدارد، چند درصد کنکور و 

چند درصد سوابق تحصیلی برای داوطلب لحاظ شود. اگر کسی نمرات 
خوبی در دیپلم نگرفته اما مصمم به تغییر رویه و ورود به دانشگاه است 
یا باید ضریب سوابق تحصیلی نامطلوب خود را بپذیرد یا در آزمون های 

ترمیمی شرکت کند.
رییس ســازمان سنجش آموزش کشــور همچنین در پاسخ به نگرانی 
دانش آمــوزان از صحت امتحان های تشــریحی، احتمــال تقلب در 
امتحانات و تصحیح برگه ها نیز افزود: اگر این کار با همین زیرساختی 
که فعلا در آموزش و پرورش موجود اســت اجرا شــود جای این گونه 
نگرانی ها هســت ولی بنا بر این اســت که ایــن وزارتخانه خود را با 
شرایط جدید تطبیق دهد و آزمون های هوشمند الکترونیک را در برنامه 

برگزاری آزمون های سراسری خود داشته باشد.
به گفته وی، برگه های امتحانی دانش آموزان پایه دوازدهم دبیرستان 
بدون ســربرگ است و در سراسر کشور توزیع می شود، بنابراین معلوم 
نیســت کدام برگه امتحانی در کجای کشور و توسط چه کسی تصحیح 
می شــود و برای اطمینان از رعایت عدالت هر برگه را دو مصحح می 
بینند. نمرات دانش آموزان که به سازمان سنجش می رسد خام است و 

این دروس را با ضرایب تراز می کنیم.
پور عباس که در یک برنامه تلویزیونی ســخن می گفت، تاکید کرد: در 
ســازمان ســنجش به عنوان مجری کنکور این زیرساخت ها را آماده 
کرده ایم و در دو سال آینده آزمایش هایی را اجرا می کنیم و امیدواریم 
کنکور را از ســال 1۴03 به شکل هوشــمند و الکترونیکی بدون کاغذ 
برگزار کنیم.ســازمان سنجش، آزمون سراســری را برگزار می کند و 
آموزش و پرورش آزمون ســوابق تحصیلی که همان 10 درس ســال 
دوازدهم دبیرســتان را برگزار می کنــد، بنابراین دو آزمون به طور جدا 
خواهنــد بود، اما ما در جریان الکترونیکی شــدن آزمون ها در آموزش 

پرورش نیستیم.
وی تاکید کرد: قرار اســت نگرانی دانش آموزان ســال دوازدهم درباره 
فرصت جبران نمرات سوابق تحصیلی با برگزاری آزمون های ترمیمی 
برطرف شود و این را قانون گذار با مصوبه جدید برای آموزش و پرورش 

به صورت تعهد ایجاد کرده است.

جلوگیری از تغییرات آب و 
هوایی در زمین با ارسال حباب 

به فضا

محققان طرحی پیشنهاد کرده اند تا با ارسال کره هایی بزرگ به 
فضا از برخورد اشعه های خورشید به زمین جلوگیری می کند.

به گزارش دیلی میل، تغییرات آب وهوایی به خشکسالی، تندباد، 
امواج گرما، افزایش سطح دریا و ذوب شدن یخچال های قطبی 
منجر می شــوند. در همین راستا محققان دانشگاه MIT پیشنهاد 
کرده اند حباب های فضایی برای محافظت از زمین در برابر اشعه 
های خورشــید و مقابله با تاثیــرات ویرانگر تغییرات آب وهوایی 

ساخته شود.
این ایده مهندســی زمین شــامل حباب هایی گرد است که پس 
از قرار گرفتن در کنار یکدیگر ســطحی به اندازه کشور برزیل را 
پوشــش می دهند. این حباب ها بین زمین و خورشــید قرار می 
گیرند و از رسیدن اشــعه های این ستاره به زمین جلوگیری می 
کنند.هرچنــد حباب های فضایی می توانند برخورد اشــعه های 
خورشــید به زمین را کاهش دهند، اما محققان تاکید دارند چنین 
فعالیتــی جنبه نوآوری دارد و بــرای کمک به تلاش های فعلی 
جهــت مقابله با تغییرات آب و هوایــی و نه جایگزین کردن آنها 
انجام می شود.حباب های مذکور از لایه نازکی از مواد تولید و در 
فضا ساخته می شوند. به طور دقیق تر این کره ها از موادی مانند 
ســیلیکون ساخته می شوند که به شــکل مذاب یا مایعات یونی 

تقویت شده با گرافن به فضا منتقل می شوند.
محققان کره های مذکور را در شــرایط فضا آزمایش کرده اند و 
معتقدند این روش راهی برای گریز از اشعه های خورشیدی است.

البته این پروژه هنوز در مرحله فرضیه است اما محققان امیدوارند 
پشــتیبانی لازم برای انجام آزمایش هایی جهت قابلیت اجرایی 

پروژه را به دست آورند.
پژوهش مذکور علاوه بر مواد، گزینه هایی برای بارگیری مواد از 

زمین به فضا را نیز بررسی می کند.
طبق این پروژه تحقیقاتی ارســال حبــاب هایی یخ زده به نقطه 
» لاگرانژیــن L1« ) نقطه ای از فضای بین زمین خورشــید که 
نیــروی گرانش آنها از بین می رود( می تواند از تاثیرات تغییرات 

آب وهوایی کمتر کند.

خبر

علمی

علمی

بـرای  درمـان  یـک  موفقیـت  بـا  دانشـمندان 
سـرطان توسـعه داده اند کـه در آن سـلول های 
نـور  از  اسـتفاده  بـا  میکروسـکوپی  سـرطانی 

بیـن بـرده می شـوند.  از  مشـخص شـده و 
نیواطلـس،  از  نقـل  بـه  فـارس  گـزارش  بـه 
از  متشـکل  اروپایـی  تیـم  یـک 
مهندسـان، فیزیکدانـان، جراحـان 
مغـز و اعصـاب، زیسـت شناسـان 
انگلیـس،  از  ایمونولوژیسـت ها  و 
لهسـتان و سـوئد شـکل جدیـدی 
عبـارت  )بـه  فتوایمونوتراپـی  از 
دیگـر، مبتنـی بـر نـور( را در نظـر 
گرفته انـد کـه سـلول های سـرطانی را هـدف 
قرار می دهد و بر اسـاس گزارشـی کـه روزنامه 
گاردیـن منتشـر کـرده، تومورهای سـرطانی را 
در بیمـاران بـا کارایی چشـمگیر از بین می برد.

ایـن روش درمانی پیشـرفتی اسـت که جراحان 
را قـادر می سـازد تـا بـه طـور مؤثرتری سـلول 
هـای سـرطانی را هـدف قـرار داده و از بیـن 
ببرند.ایـن درمـان جدیـد بـه عنـوان پنجمیـن 
از  پـس  جهـان  در  سـرطان  بـزرگ  درمـان 

و  رادیوتراپـی  درمانـی،  شـیمی  جراحـی، 
فعـال  درمـان  می شـود.  معرفـی  ایمونوتراپـی 
سـلول های  می شـود  باعـث  نـور  بـا  شـده 
سـرطانی در تاریکـی بدرخشـند و بـه جراحـان 
کمـک می کند تـا تومورها را شناسـایی کرده و 

بـه طـور موثـر از شـر آنهـا خـلاص شـوند.
در نخسـتین آزمایـش جهانـی روی موش های 
مبتـلا بـه گلیوبلاسـتوما، یکـی از شـایع ترین و 
اسـکن ها  مغـز،  انـواع سـرطان  تهاجمی تریـن 
نشـان داد که درمـان جدید حتـی کوچک ترین 
امـا  روشـن می کنـد.  را  سـلول های سـرطانی 
اثـرات مثبـت بـه همیـن جـا ختـم نشـد. ایـن 
درمـان باعـث ایجـاد یـک پاسـخ ایمنـی مـی 
بـرای  را  ایمنـی  شـود کـه می توانـد سیسـتم 
محافظـت از خـود در برابر عود سـرطان تقویت 

. کند
گابریـلا کرامر-مـارک، سرپرسـت ایـن مطالعه 
بـه گاردیـن گفـت: »درمـان سـرطان های مغز 
مانند گلیوبلاسـتوما ممکن اسـت سـخت باشـد 
و متاسـفانه گزینه هـای درمانـی بسـیار کمـی 

برای بیمـاران وجـود دارد«.

نوآوران، صاحبان ایــده و فعالان حوزه دارویی 
برای توسعه بازار داخلی این صنعت دعوت شدند 
تــا مجالی برای کاهش واردات محصولات این 

حوزه فراهم شود. 
 به گــزارش معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری، طرح هــای برتر فناورانــه در حوزه 
دارو بــرای شــرکت در دومین فن بــازار ملی 
دارویی با حمایت ســتاد توسعه زیست فناوری 
معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری انتخاب می شــوند تا در 
مســیر تجاری ســازی قرار گیرند. 
این رویداد توســط دانشگاه علوم 
پزشــکی جندی شــاپور اهواز به 
مدت دو ماه از تاریــخ 8 تیر تا 8 
شهریور  به صورت مجازی برگزار 

می شود.
هــدف از برگزاری دومین فن بازار ملی دارویی، 
»ایجاد ارتباط موثر میان صاحبان ایده و شرکت 

های دانش بنیان و خلاق مستقر در مراکز رشد 
دانشــگاه با ســرمایه گذاران، تولیدکنندگان و 
بازارهای فروش محصولات در حوزه دارویی« 

است.
این رویــداد ملی در محورهــای »محصولات 
نانوفناوری دارویی«، »اپلیکیشــن ها و فناوری 
هــای دارویــی«، »محصــولات آرایشــی و 
بهداشــتی«، »محصولات دارویــی« و »طب 
ســنتی« برگزار می شــود و علاقــه مندان به 
مشــارکت در این رویداد تا 7 تیرماه برای ثبت 

نام فرصت دارند.
نخستین دوره فن بازار ملی دارویی سال گذشته 
با اســتقبال زیادی مواجه و طرح های فناورانه 
مختلفی در محورهــای انتخابی به این رویداد 
ارســال شد. دومین دوره آن هم امسال با هدف 
جــذب طرح های برتر و توســعه بــازار داخلی 
محصولات ایران ســاخت در کشور برگزار می 

شود.

درمان سرطان با »نور« برای نخستین بار 

نوآوری های دارویی حمایت می شود 


